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REKLAMA

Sarna albinos

Od roku w lasach na granicy Witkowic 
i Osieka mieszkańcy tych wsi spoty-

kają białą sarnę. Wiele osób traktowało 
te opowieści jak plotki, więc dla nich pu-
blikujemy zdjęcie tego unikalnego zwie-
rzęcia. Ubarwienie sarny wskazuje na jej 
albinizm, czyli niedobór barwników sier-

ści. Jest on częściowy, gdyż na białym 
umaszczeniu sarenki-koziołka można za-
obserwować też jasnobrązowe łatki. Inne 
zwierzęta zdają się nie zauważać odmien-
ności sarny i traktują ją jak normalnego 
członka rodziny.

Marzena Kajta

Nasi przyjaciele, kęczanie przebywający 
w Anglii, podpatrzyli tam taką tablicę. 

Jakiś Anglik spróbował ostrzec po polsku Po-
laków, którzy nielegalnie łowią ryby w miej-
scowym stawie. I wyszło mu tak:

 PRYWATNY POłÓW RYBY 
WY POTRZEBUJECIE JEST CZŁONEK 

BRAMPTON ANGLING SPOŁECZEńSTWO 
DO RYBY TE WODY. BAS BILETY DOSTęP-

NY OD POMOCNIKA SZERYFA NA BAN-
KOWY ALBO OD MIEJSCOWEGO ŁAPIą 
SKLEPY. AKTUALNY EA ROD LICENCJA 

TAKżE DOSTAJE WYMAGANIE.
GRZESZNICY BęDą PRZEPROWADZANI

Polska język
nie jest łatwa
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Tchórzliwy wandal

Wiele trudu trzeba było 
sobie zadać, aby tak 

bezsensownie zniszczyć ta-
blicę informacyjną na granicy 
Bielan i Łęk. Gmina postawiła 
ją przy przebudowanej drodze 
łączącej obie wsie. Droga była 
potrzebna i dziś znakomicie 
służy mieszkańcom. Prawo 
wymagało, aby przy nowym 
obiekcie była pełna informa-
cja o źródłach jego finansowa-

nia. Trudno odgadnąć, dlaczego 
ktoś z tego powodu nie może 
spać spokojnie. Wandal zakrada 
się tam nocą i kolejny raz zama-
lowuje całe fragmenty tablicy. 
Jego obsesji i zaciekłości brak tyl-
ko odwagi. Skoro uważa, że ani 
drogi, ani tablicy nie powinno tu 
być, to może w biały dzień stanie 
tam i będzie odważnie mówił to 
wszystkim, którzy cieszą się z 
wygodnego połączenia obu wsi.



REKLAMA

Oddajemy w Państwa ręce majowy nu-
mer „Kęczanina” w zmienionej szacie 

graficznej i w nowej ramówce. Redaguje go 
zespół INFO Kęty, który powstał w Gminnej 
Bibliotece Publicznej im. Ambro-
żego Grabowskiego. 

Nowoczesna biblioteka to miej-
sce nie tylko udostępniania syste-
matycznie gromadzonej literatury 
popularno-naukowej, ale baza 
szeroko rozumianej informacji. 

Decydując się na rozwój, wystąpiliśmy 
z inicjatywą utworzenia w swoich zasobach 
prężnego ośrodka informacji lokalnej, euro-
pejskiej oraz medialnej i prasowej. Jako że 
projekt wpisuje się w oczekiwania 
społeczne, znalazł uznanie i ak-
ceptację władz samorządowych, 
które przeznaczyły pod jego reali-
zację własną kamienicę w Rynku 
pod nr 13. Urząd Gminy rozpoczął 
już proces modernizacji budynku, 

który potrwa ok dwóch lat.
W wyremontowanej kamienicy znajdzie 

swą siedzibę INFO Kęty. Będzie 

tam redakcja „Kęczanina” i por-
talu internetowego, czytelnia 
książek i czasopism ze stałym, 
bezpłatnym dostępem do Interne-
tu, stanowiska komputerowe, słu-
żące m.in. do prowadzenia kursów 

komputerowych 
dla mieszkańców, warsz-
tatów dziennikarskich dla 
młodzieży, kiosk z wydaw-
nictwami lokalnymi i regio-
nalnymi, barek, 

salka do odtwarza-
nia filmów gromadzonych w zbio-
rach multimedialnych biblioteki, 
miejsce na spotkania środowisko-
we, studio dla przyszłej telewizji 

internetowej, 
pomieszczenia dla obec-
nego Gminnego Centrum 
Informacji.

Obecnie INFO Kęty 
ma swoją tymczasową 
siedzibę i jest czynne 

codziennie, z wyjątkiem niedziel i świąt. Ma 
już na swym koncie pierwsze udane 
przedsięwzięcia, realizację dwóch 
promocyjnych filmów na DVD: „730 
lat Kęt w Europie” oraz „Pożyteczna 
miastu. Błogosławiona Matka Celina 
Borzęcka”. Oba filmy można będzie 
obejrzeć bezpłatnie w kinie Domu Kultury 

podczas Dni Kęt, w 
niedzielę 15 czerwca 
o godz. 15.30.

W czerwcu zostanie 
uruchomiony nowy 
portal internetowy 
www.info.kety.pl. 

INFO będzie też prowadzić działalność 
promocyjną, marketingową, wydawniczą na-
szej gminy, popularyzować jej walory krajo-
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coś o nas

Kończy się czerwiec i kończą się Mistrzostwa 
Europy w Piłce Nożnej, a z nimi – nasze nadzieje, 
że dożyliśmy historycznej chwili sukcesu polskich 
futbolistów. No, jeszcze nie teraz… Po tym wstydli-
wym łomocie, jaki dostaliśmy, rozpoczęło się ogól-
nonarodowe szukanie winnego: Może Beenhakker? 
Może sędzia Webb? Może piłkarze? Może jakiś spi-
sek, jakichś Bolków?

A prawda jest prosta jak instrukcja do brzytwy. 
Dobra reprezentacja może być w kraju, gdzie jest 
dobra liga, trzeźwi trenerzy, nieprzekupni sędziowie i piłkarze, którzy 
mają radość z gry w piłkę. Jeśli tego nie ma, to tak, jakbyśmy w Kongu 
szukali dobrych saneczkarzy, w kraju, gdzie nikt nie widział śniegu!

Na naszą piłkę jest jednak lekarstwo, najprostsze i,  w przypadku Po-
laków, zawsze skuteczne. Nic nam tak dobrze nie wychodzi, jak konspi-
racja, więc zakażmy gry w piłkę nożną pod karą więzienia, rozwiążmy 
kluby i zespoły. Niech policja tropi i bezlitośnie zwalcza każdą próbę ko-
pania w coś okrągłego. Wtedy prawdziwi futboliści schowają się głęboko 
w lasach i na wykarczowanych przez siebie polanach będą grać, trenować 
i za pięć, może dziesięć lat, z lasów wyjdą 
najlepsi na świecie piłkarze. Bo partyzantkę 
zawsze mieliśmy najlepszą.

Od redaktora

Do lasu z tą piłką!
Spis treści

Kęcki komisariat Policji doczekał 
się remontu. Policjanci mają też 
nowoczesne systemy informatyczne.  
            str. 6

Niebawem rozpocznie się 
przebudowa ulic Krakowskiej i 
Kościuszki.  

str. 10

Kłusownicy są plagą naszych 
lasów. Leśnicy od lat walczą z tym 
procederem. 

str. 11

Maciek Cisiński ma zaledwie 
jedenaście lat i jest niezwykle 
uzdolnionym matematykiem. 

str. 16

W Witkowicach powstają super 
nowoczesne samochody dla 
telewizji i sportowców. 

str. 17

Wieści Ratuszowe
Relacja z ostatniej Sesji Rady 
Gminy w Kętach – str. 18-19

str. 18 - 20

Pół wieku temu Kęty nawiedziła 
największa powódź w XX wieku. 

str. 23

Siatkarze z Kopernika 
zdobyli drugie miejsce na VIII 
Ogólnopolskiej Licealiadzie w 
piłce siatkowej chłopców.

str. 24

Kęccy sztangiści są znakomitej formie 
i wciąż wygrywają.  Mają przed sobą 
jeszcze tylko dwa turnieje i wielkie 
szanse na I ligę! 

str. 25

Jak bawiliśmy się na Dniach 
Kęt. Atrakcji nie zabrakło, tak 
dla dorosłych jak i dla dzieci. 
Były festyny i zawody sportowe. 

str. 9, 12, 13, 25 i 28
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KAMIENICA NA   SPRZEDAŻ
Na ostatniej sesji 
większość radnych 
wyraziła zgodę na 
sprzedaż kamienicy z 
numerem 1 przy ulicy 
Kościuszki. 
Tym samym 
zakończył się 
spór o to, co dalej 
zrobi Gmina Kęty 
z obiektem, który 
przez kilka ostatnich 
miesięcy budził
gorące spory i 
prowokował do 
najróżniejszych 
spekulacji na temat 
dalszych jego losów. 
A o co chodziło?

Kamienica na rogu ulic Kościuszki i 
Krakowskiej, w narożniku Rynku jest 

jednym z najstarszych domów w centrum 
miasta. W czasach powojennych mieściło 
się tam kilka instytucji, które same upadły, 
były sklepy, zakład fotograficzny, miesz-
kania komunalne i socjalne. Wielu użyt-
kowników już dawno opuściło tę posesję, 
która od lat sukcesywnie podupadała i 
dziś pustoszeje. Tylko od dwóch frontów 
- od Krakowskiej i Kościuszki - trwały w 

niej i trwają nadal 
sklepy i punkty 
usługowe. Z loka-
li mieszkalnych o 
niskim standardzie 
wyprowadzani są 
ostatni lokatorzy.

Dom eksploato-
wany od wielu lat, 
nie był remonto-
wany przez cały 
okres PRL , dziś 
jego stan tech-
niczny odbiega 
znacznie od ocze-
kiwanych standar-
dów. Obecne wła-
dze miasta, które 
odziedziczyły tę 
kamienicę (decy-

zją Wojewody Małopolskiego z dnia 21 li-
stopada 2003 r. Gmina Kęty z mocy prawa 
nabyła całą nieruchomość i od tego dnia 
może nią swobodnie dysponować), uzna-
ły, że koszty generalnego remontu i mo-
dernizacji obiektu będą zbyt wysokie, aby 
obciążać nimi budżet gminy. Potrzeba co 
najmniej kilku milionów złotych na reno-
wację tej kamienicy. Zdaniem burmistrza 
Romana Olejarza takie pieniądze powinny 
być wykorzystane na inne, ważniejsze cele 
w gminie. A takich zadań nie brakuje. Stąd 
pomysł, aby sprzedać kamienicę, a uzy-
skane ze sprzedaży pieniądze wykorzystać 
gdzie indziej. Koszty remontu weźmie na 
siebie nowy właściciel. Projekt ten jednak 
napotkał opór.

Najemcy lokali użytkowych w tej po-
sesji uważali, że gmina powinna im, wie-
loletnim najemcom, sprzedać użytkowane 
lokale na prawach pierwokupu. Dopusz-
czali też możliwość zakupu całej nieru-
chomości bezprzetargowo, na prawach 
pierwszeństwa.

Burmistrz Gminy prezentował stanowisko, 
że jedyną możliwą formą sprzedaży tej nie-
ruchomości jest przetarg nieograniczony, w 
którym każdy ma prawo uczestniczyć, w tym 
najemcy lokali handlowych i usługowych w 
tej kamienicy, a interesem gminy jest uzyskać 
z tej sprzedaży maksymalną korzyść.

Dopiero od czterech lat Gmina Kęty jest właścicielem całego budynku przy ul. Kościuszki 1

Brama wjazdowa odstrasza zamiast zachęcać do wejścia
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KAMIENICA NA   SPRZEDAŻ
Na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej 

prezentowany był również pogląd , że gmi-
na nie powinna pozbywać się kamienicy w 
centrum miasta. W toku dyskusji padały też 
argumenty, że po takiej sprzedaży zuboże-
je nasza starówka, bo nowy właściciel nie-
chybnie zburzy zabytkową kamienicę. Prze-
ciwnicy sprzedaży twierdzili, że gmina sama 
powinna ponieść koszty remontu tej posesji. 
Do dyskusji włączyło się nawet nieformalne 
stowarzyszenie „Starówka”, które próbowa-
ło zbierać podpisy w „obronie Kościuszki l”, 
argumentując, jakoby groziło temu domowi 
unicestwienie. Na ostatniej sesji przedstawi-
ciel tego stowarzyszenia, Adam Kruczalak, 
przedstawił radnym pomysł, jak miasto po-
winno wykorzystać opisywaną tu kamienicę. 
Widział w niej „drugi rynek”, kawiarniany 
pasaż, miejsce koncertów i spotkań, cichy 
zakątek w centrum miasta. Podał szacowany 
przez stowarzyszenie koszt remontu na kwo-
tę 2.5 - 3 mln zł. Burmistrz ripostował, że 
suma ta może być wyższa, wystarczy tylko 
pomnożyć pow. użytkową obiektu przez sza-
cowany koszt modernizacji l m2. Poza tym 
nie ma żadnych podstaw, aby twierdzić, że 
gmina chce zburzenia obiektu. Nowy właści-
ciel wszelkie prace remontowe i moderniza-
cyjne będzie mógł prowadzić po ich akcep-
tacji przez Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków w Krakowie, bowiem kamienica 
leży w obrębie ścisłej strefy ochrony kon-
serwatorskiej. Nic nie 
stoi na przeszkodzie, 
aby cała posesja uzy-
skała po takim remon-
cie kształt, którego 
domagają się członko-
wie „Starówki”.

Nieuzasadnione są 
też pretensje jednego 
z kupców, który nie 
godzi się na decyzje 
władz gminy i do-
maga się sprzedaży 
najmowanego lokalu 
lub całej kamienicy 
na prawach pierwo-
kupu jemu i innym 
najemcom. Twierdził 
nawet na sesji, że wła-
dze gminy utrudniają 
mu przystąpienie do 
przetargu. Burmistrz 
natychmiast odpowie-
dział, że nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby kupiec przystąpił 
do przetargu i nabył obiekt. Będzie 
takim samym potencjalnym oferen-
tem jak każdy inny i nikt nie może 
mu tego zabronić.

Po tej dyskusji radni w głosowaniu 
przy 12 głosach „za” i 8 „przeciw” 
podjęli decyzję o sprzedaży ka-
mienicy.

Teraz władze gminy zlecą rze-
czoznawcy majątkowemu wyce-
nę nieruchomości i określą wa-
runki przetargu. Miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzen-
nego określa precyzyjnie zasa-
dy ochrony i kształtowania ładu 
przestrzennego oraz podstawowe 
i dopuszczalne przeznaczenie te-
renu w tym kwartale zabudowy. 
Zlokalizowany w niej obiekt może 
mieć wyłącznie funkcję miesz-
kaniowo-usługową lub usługową 
/ w tym handlową/. Na pewno w 
obrębie Starego Miasta nie moż-
na prowadzić działalności prze-
mysłowej. Starej kamienicy nie 
grozi zatem utrata jej charakteru, 
a tym bardziej wyburzenie w celu budo-
wy „supermarketu”. Stoi przed nią tylko 
szansa na odzyskanie dawnej świetności, 
co posłuży obliczu Starego Miasta zgod-
nego z Lokalnym Programem Rewitaliza-

cji Miasta Kęty. Niebawem może tam być 
taki piękny pasaż, o jakim marzą człon-
kowie „Starówki” i czego chcielibyśmy 
my wszyscy, mieszkańcy Kęt.

Marek Nycz

Członkom stowarzyszenia „Starówka” marzy się, że w tym podwórku powstanie reprezentacyjny pasaż

Jest coraz mniej czasu na ratowanie tej kamienicy
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Włamywacz wszedł przez okno

26 maja na ulicy Partyzantów w Kętach 
w godzinach rannych nieznany sprawca 
dokonał włamania do domku jednorodzin-
nego. Skradziono sprzęt RTV, biżuterię, 
klasery ze znaczkami oraz kolekcję monet. 
Łączną wartość tych przedmiotów osza-
cowano na 20 tysięcy złotych. Właściciele 
posesji przebywali poza domem jedynie 
przez dwie godziny. Złodziej dostał się 
do budynku, wyłamując ramę okienną. 
Policja prowadzi dochodzenie w sprawie 
ustalenia sprawcy przestępstwa.

Rabusie napadli na Słonecznej

30 maja w Kętach na ulicy Słonecznej 
trzech młodych ludzi dokonało kradzieży 
i pobicia. Mężczyzna, który nie chciał 
oddać wandalom telefonu komórkowego, 
został do tego zmuszony siłą. Funkcjona-
riuszom szybko udało się namierzyć i za-
trzymać sprawców przestępstwa. Okazali 
się nimi, znani już policji, 15-letni Kamil i 
18-letni Daniel z Kęt oraz 21-letni Łukasz 
z Witkowic. Zatrzymani byli już wcześniej 
karani za kradzieże oraz wymuszenia 
rozbójnicze. Są również podejrzani w 
związku z innymi przestępstwami. Toczy 
się śledztwo w tej sprawie.

Śmiertelny wypadek 
w Bulowicach

1 czerwca w Bulowicach doszło do tra-
gicznego wypadku drogowego. Kierujący 
Peugeotem 307, 44-letni mieszkaniec An-
drychowa zjechał na przeciwny pas ruchu 
i zderzył się z Oplem Vectrą. 54-letni kie-
rowca Opla poniósł śmierć na miejscu, a 
71-letni pasażer pomimo natychmiastowej 
pomocy zmarł w szpitalu. Obaj mężczyźni 
byli mieszkańcami Krakowa.  Kierujący 
Peugeotem nie odniósł żadnych obrażeń, 
dzięki poduszkom powietrznym. Pozostali 
uczestnicy zdarzenia zostali jedynie lekko 
ranni i szybko opuścili szpital. Przyczyną 
wypadku była nieuwaga kierowcy Peuge-
ota, który w momencie zderzenia szukał 
okularów przeciwsłonecznych.

Wypadek z udziałem rowerzysty

2 czerwca w Nowej Wsi na ul. Oświę-
cimskiej doszło do groźnego wypadku 
drogowego. Kierowca samochodu 
ciężarowego wjechał w 42-letniego ro-
werzystę, mieszkańca Bulowic. Sprawca 
zbiegł z miejsca wypadku. Rowerzysta 
z poważnymi obrażeniami ciała został 
przewieziony do szpitala, gdzie przebywa 
na leczeniu.

KRONIKA
   POLICYJNA

Dobiegł końca trwający od 
września zeszłego roku re-

mont Komisariatu Policji w Kę-
tach. Prace remontowe objęły 
cały lokal, łącznie z należącym 
do KP placem, parkingiem oraz 
fasadą budynku. Remont opła-
cono z funduszu restrukturyza-
cji Komendy Głównej Policji, a 
jego koszt osiągnął ponad dwa 
miliony złotych. 

W wyniku prac wymienio-
no pokrycie dachowe oraz całą 
stolarkę okienną. W niektórych 
pomieszczeniach zamontowano 
szyby przeciwpancerne. Ko-
nieczne było zamontowanie zu-
pełnie nowych instalacji wody i 
centralnego ogrzewania. Zadba-
no również o dokładne ocieple-
nie budynku. W wypadku kilku 
pomieszczeń dokonano całko-
witej przebudowy. Utworzono 
salę odpraw, kancelarię tajną oraz tak zwane 
ODN, czyli całkowicie odizolowane i wygłu-
szone pomieszczenie, służące do wytwarzania 
dokumentów niejawnych. W celu zapewnie-
nia funkcjonariuszom dobrych warunków 
pracy  na całym komisariacie zrobiono nowe 
wylewki podłogowe i pomalowano wszystkie 
pomieszczenia. Policjanci mają także zupełnie 
nowe meble.

Najistotniejszą częścią remontu było 
wyposażenie komisariatu w najnowsze 
urządzenia gwarantujące bezpieczeństwo. 
W budynku zainstalowano tak zwaną sieć 
teletechniczną, czyli skomputeryzowany 
system, chroniący dostępu do poszcze-
gólnych pomieszczeń. Funkcjonariusze 
otrzymali odpowiednie karty oraz kody, 

które umożliwiają weryfikacje ich upraw-
nień do poruszania się po budynku. Od 
tego momentu każde drzwi mają potrójne 
zabezpieczenia, obejmujące standardowy 
zamek, konieczność użycia karty kodowej 
oraz czytnik numeryczny. Każdorazowe 
wejście czy opuszczenie danego pokoju 
przez pracownika jest rejestrowane przez 
komputer. W całym komisariacie zainsta-
lowano nowe systemy alarmowe, napado-
we i przeciwpożarowe. Pojawił się również 
system kamer monitorujących dwanaście 
pomieszczeń.

W związku z zakończonym remontem w 
kęckim komisariacie 1 sierpnia odbędą się 
wojewódzkie obchody Święta Policji.

Karina Zoń

Zupełnie nowy komisariat

W dniu 12 czerwca w przychodni przyza-
kładowej Grupy Kęty odbyła się akcja 

oddawania krwi. Akcję, ze względu na duże 
zainteresowanie roz-
poczęto przed czasem. 
Udało się zebrać pra-
wie 33 litry krwi, czyli 
o prawie 4 więcej niż w 
trakcie podobnej zbiórki 
zorganizowanej w stycz-
niu. Należy się cieszyć, 
że coraz więcej osób 
jest gotowych podzielić 
się tym darem z innymi. 
Organizatorzy Klub Ho-
norowych Dawców Krwi 
przy Grupie Kęty  S.A. i 
Ogólnopolski Siatkarski 

FanKlub Honorowych Dawców Krwi „Dla 
Agaty” pragną podziękować wszystkim któ-
rzy przyczynili się do sukcesu akcji.     (WR)

Zbiórka krwi
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Internetowy oszust

2 czerwca na Komisariat Policji w Kę-
tach zgłosiła się kobieta, która padła ofiarą 
internetowego oszusta. Mężczyzna, przed-
stawiający się jako Mateusz z Legnicy, po-
przez internetowy serwis Allegro wystawił 
na sprzedaż sprzęt RTV. Mieszkanka Kęt 
postanowiła skorzystać z oferty i zakupiła 
urządzenie, przelewając na konto oszusta 
ponad 2 tysiące złotych. Po dokonaniu 
wpłaty kobieta nie otrzymała jednak za-
mówionego sprzętu ani żadnej odpowiedzi 
od sprzedającego. Trwa śledztwo w celu 
ustalenia personaliów przestępcy.

Okradł bank 

3 czerwca w jednym z kęckich ban-
ków nieznany sprawca skradł ponad 
2 200 złotych. Mężczyzna poprosił 
kasjerkę o rozmienienie pieniędzy i 
kiedy kobieta na chwilę oddaliła się ze 
stanowiska, wykorzystał jej nieuwagę i 
okradł kasę.

Sprytni złodzieje 

6 czerwca na osiedlu Sikorskiego w 
Kętach troje sprawców dokonało kradzie-
ży 6 700 złotych. Ofiarą przestępstwa 
padła kobieta, która wpuściła do domu 
złodziei, podających się za pracowników 
firmy kanalizacyjnej. Jedna z osób, pod 
pretekstem sprawdzania spływu wody, 
zamknęła się wraz ze starszą panią w 
łazience. Pozostała dwójka oszustów, 
wykorzystując moment nieuwagi, spene-
trowała jej mieszkanie. Znikły wszystkie 
oszczędności kobiety.

Wandal recydywista

10 czerwca w Kętach na ulicy Świę-
tokrzyskiej 22-letni mężczyzna wybił 
szybę wystawową w jednym ze sklepów 
odzieżowych. Wezwani na miejsce 
zdarzenia policjanci zdołali zatrzymać 
sprawcę, który przyznał się do zniszcze-
nia witryny. Podczas przesłuchania w 
komisariacie policji mężczyzna zacho-
wywał się bardzo agresywnie i groził, że 
coś sobie zrobi. W trakcie przeszukania 
w odzieży zatrzymanego znaleziono 
torebkę z marihuaną. 22-latek jest znany 
policji z wcześniejszych wykroczeń. 
Mężczyzna przebywał na zwolnie-
niu warunkowym. Obecnie grozi mu 
odwieszenie wykonania wcześniejszego 
wyroku oraz kara trzech lat pozbawienia 
wolności za posiadanie narkotyków i 
zniszczenie mienia.

Pomóżmy chorej 
dziewczynce!

KRONIKA
   POLICYJNA

Natura 2000 – tak, ale…

Już niebawem na terenach Towarzystwa Spor-
towego „Hejnał” ruszy budowa wielofunkcyj-

nych boisk „Orlik 2012”. Kęty są jedną z 49 gmin 
małopolskich, gdzie powstaną takie obiekty i będą 
one współfinansowane centralnie.

10 czerwca w Myślenicach podpisane zostały 
umowy w tej sprawie pomiędzy przedstawiciela-
mi samorządów a władzami Województwa Ma-
łopolskiego i Wojewodą Małopolskim. Zawarcie 
umów odbyło się w obecności ministra sportu, 
Mirosława Drzewieckiego, który przekazał sa-
morządowcom decyzję Ministerstwa Finansów o 
dotacji rządowej. Umowy to trójstronne zobowią-
zania finansowe – pomiędzy gminami, władzami 
wojewódzkimi i rządem – zakłada-
jące, że każdy z partnerów sfinan-
suje jedną trzecią kosztów zadania. 
Koszt całkowity nakładów finanso-
wych na inwestycję w Kętach prze-
widuje sumę ok. 1 mln zł.

Projekt zakłada, że powstanie: 
boisko do piłki nożnej ze sztuczną 
nawierzchnią o wymiarach 60x30 
m, wielofunkcyjne boisko z poli-
uretanu o wymiarach 40x20 m oraz 
zaplecze socjalne z szatniami, natry-
skami i toaletami. Nowe obiekty, ze 
sztucznym oświetleniem, będą usy-
tuowane obok boiska treningowego. 

Będą ogólnie dostępne dla mieszkańców i mają 
służyć przede wszystkim młodzieży.

– Bardzo miłym akcentem przy podpisywaniu 
umowy była rozmowa z ministrem Drzewieckim. 
Jak się okazało, gmina Kęty jest dla niego dobrze 
rozpoznawalna, w czym niemała zasługa naszego 
posła Pawła Grasia  – mówi burmistrz Roman 
Olejarz.

Gminne pieniądze potrzebne do budowy przy-
jęte zostaną na najbliższej sesji Rady Miejskiej, a 
przetarg zostanie ogłoszony jeszcze w czerwcu. 
Prace budowlane rozpoczną się w tym roku.

man

Orlik na Hejnale

Potrzebna jest pilna 
pomoc dla 12-letniej 

Eli Dwornik z Kęt. Kilka 
tygodni temu u dziew-

czynki wykryto cukrzycę typu pierwszego. 
Aby Ela mogła normalnie żyć, konieczny jest 
zakup bardzo drogiej pompy insulinowej. 

Ela do niedawna była zupełnie zdrowym, ra-
dosnym dzieckiem. W maju tego roku dziew-
czynka zaczęła nagle drastycznie tracić na 
wadze i miała wzmożone pragnienie. Począt-
kowo lekarze nie podejrzewali niczego groź-
nego. Cukrzyca wyszła na jaw po kolejnych 
badaniach. Ela trafiła na oddział intensywnej 
terapii Górnośląskiego Centrum Zdrowia 
Dziecka. Była już całkowicie odwodniona i 
traciła wzrok. Walka o życie i zdrowie dziecka 
trwała kilkanaście dni.

Obecnie Ela wraca do sił, jednak bez zastoso-
wania pompy insulinowej dziewczynce trzeba 
aplikować po sześć zastrzyków z insuliny na dobę. 
Konieczne jest też stałe badanie poziomu cukru 
we krwi. Choroba uniemożliwia Eli normalne 
funkcjonowanie i naukę. Tylko dzięki pomocy nas 
wszystkich będzie mogła normalnie żyć.

Pieniądze na pompę insulinową dla Eli zbie-
rane są na konto:  Bank Spółdzielczy

24 8120 0003 3001 0049 4447 0001

Kęty gotowe są przyjąć europejski program 
ekologiczny Natura 2000, ale z pewny-

mi korektami. Chodzi o obszary zabudowy 
mieszkaniowej, przemysłowej i drogowej, aby 
nie zablokować rozwoju gminy.

Natura 2000 jest europejską siecią ochrony 
przyrody, wdrażanym od 1992 r. na terytorium 
wszystkich państw Unii Europejskiej. W pro-
gramie znalazł się obszar Dolnej Soły, który 
obejmuje sporą część naszej gminy, w tym 
Kęty, Łęki, Bielany, Malec i Nową Wieś. Jest 
to Obszar Specjalnej Ochrony Ptaków: bąka, 
bączka, ślepowrona, bociana białego, błotnia-
ka stawowego, kropiatki, zielonki, rybitwy 
zwyczajnej, białowąsej, czarnej, dzięcioła zie-
lonosiwego i gęsiorka. Ich żerowiskami i sie-
dliskami lęgowymi są liczne w naszej gminie 
zbiorniki wodne.

Z propozycji przesłanej przez Ministerstwo 
Środowiska Rada Miejska w Kętach zaopinio-
wała wyłączenie niektórych obszarów propo-
nowanych w programie Natura 2000. Chodzi 
głównie o tereny zabudowy mieszkaniowej i 
przemysłowej lub przeznaczone pod nią oraz 
obszary bezpośrednio sąsiadujące z drogami 
wojewódzkimi. Dokonując korekt w projek-
cie ministerialnym, kierowano się danymi o 
siedliskach ptaków chronionych, ale równie 
ważne było, aby nie zablokować niektórych 
obszarów i możliwości ich rozwoju.

UG
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Przy ulicy Kościuszki w Kętach trwa 
wyburzanie dawnej Metalowej Spół-

dzielni Pracy (kiedyś im. J. Marchlew-
skiego). Jest to działka pomiędzy Elte-
chem i Elfą. Zaciekawieni mieszkańcy 
zapytują, co teraz będzie na szerokim 
placu pomiędzy ulicami Kościuszki a 3 
Maja. Już niebawem rozpocznie się tu  
budowa supermarketu Lidl. Razem z pa-
wilonem i parkingiem przebudowany bę-
dzie również 200-metrowy odcinek uli-
cy Kościuszki. Poszerzona jezdnia musi 
pomieścić dodatkowy pas, który będzie 
służył zjeżdżającym do Lidla klientom. 
Przebudowany zostanie też chodnik po 
stronie supermarketu i powstanie nowy, 
po drugiej stronie jezdni.

man 

8 KĘCZANIN nr 6, czerwiec 2008

aktualności
Rozbiórka pod Lidla

Młodzież z naszej gminy 
skarży się na niewystar-

czające oświetlenie ulic, brak sy-
gnalizacji świetlnej na niektórych 
skrzyżowaniach i inne zagrożenia 
w ruchu drogowym. Uczniowie 
gimnazjów stworzyli też całą listę 
miejsc potencjalnie niebezpiecz-
nych, które wolą omijać.

Mówili o tym wszystkim pod-
czas młodzieżowej sesji Rady 
Miejskiej poświęconej bezpie-
czeństwu, która odbyła się 9 
czerwca w Ratuszu. Przedstawi-
ciele siedmiu szkół gimnazjal-
nych bardzo poważnie podeszli do tematu 
poddanego pod dyskusję. W Gimnazjum im. 
St. Wyspiańskiego przeprowadzono nawet 
wśród uczniów ankietę, dotyczącą proble-
mów bezpieczeństwa. Młodzi ludzie spojrzeli 
krytycznie również na swoich rówieśników, 
którzy nadużywają alkoholu i palą papierosy. 
Maria Kulpa z Zespołu Szkół nr 1 w Kętach 
zwróciła uwagę radnych na zbyt małą kontro-
lę sprzedawców pod tym kątem. Pojawiła się 
propozycja utworzenia specjalnych świetlic i 
ośrodków pomocy, gdzie trudna młodzież mo-
głaby spędzać wolny czas.

Młodzież chce zadbać również o czy-
stość i estetyczny wygląd naszych okolic. 
Agnieszka Pustelnik z Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego z Bulowic zwróciła się do 
radnych z prośbą o zamontowanie większej 
ilości tabliczek, zakazujących wyrzucania 

śmieci na terenach zielonych wraz z infor-
macją o karze, jaka za to grozi.

Przedstawiciele Rady Miejskiej zapewnili, 
że niezwłocznie zajmą się kwestiami poruszo-
nymi przez młodzież. Radny Wiesław Wyrwa 
poinformował, że trwają pracę w sprawie za-
montowania na terenie naszego miasta moni-
toringu, który z pewnością wpłynie na popra-
wę bezpieczeństwa. Natomiast Urząd Gminy 
w maju tego roku wystąpił do ministerstwa 
oświaty z wnioskiem o założenie monitoringu 
w placówkach szkolnych.

Pani Anna Gacek–Bilczewska, zastępca 
burmistrza poinformowała z kolei, że podję-
to działania w sprawie uzupełniania braków 
w oświetleniu ulic. Zapewniono młodzież, że 
wszystkie jej uwagi będą brane pod uwagę 
przez radnych. 

carin

Radzili gimnazjaliści

W dniu 5 czerwca odbyło się posiedzenie 
Rady Społecznej Gminnego Zakładu

Opieki Zdrowotnej w Kętach, na którym 
rozpatrywano sprawozdania z realizacji:

planu finansowego za 2007 rok;• 
planu inwestycyjnego za 2007 rok.• 

Podjęto uchwałę o pozytywnym zaopi-
niowaniu obu sprawozdań. Pozytywnie 
oceniła też materiały sprawozdawcze fir-
ma wykonująca czynności biegłego rewi-
denta, która dokonała weryfikacji bilansu, 
rachunku zysków i strat oraz informacji 
dodatkowej. Zakład wypracował dodatni 
wynik finansowy netto w wysokości 2 883 
zł. Ponadto podjęto uchwały opiniujące 
plany finansowe i inwestycyjne na 2008 
rok oraz plan zakupu sprzętu medycznego. 
Największym wydatkiem  majątkowym bę-
dzie likwidacja bariery architektonicznej w 
Bielanach, tj. zakup i montaż platformy dla 
osób niepełnosprawnych. Plan zakłada po-
nadto m.in. dalszy remont przychodni przy 
ul. Sobieskiego 35a.

UG

Zdrowe finanse 
zdrowia

W Łękach, przy udziale finansowym gmi-
ny Osiek, zrealizowano odcinek drogi 

na Zaolszynie o długości 575 m. Koszt inwe-
stycji to 107 478 zł. Udział finansowy gminy 
Osiek wyniósł 30 000 zł.

Natomiast w Kętach są w toku prace mo-
dernizacyjne ulic:

Wszystkich Świętych od Młynów-• 
ki do ul. Głowackiego. Zakres prac 
to m.in. budowa kanalizacji opado-
wej, jazy, budowa chodnika i jezdni. 
Koszt inwestycji to 1 mln zł, termin 
realizacji - 31.08.2008 r.
Wyspiańskiego - przebudowa na • 
długości ok. 315 m. Zakres prac to 
m.in. wzmocnienie nawierzchni, 
wykonanie nowych miejsc parkin-
gowych, wymiana chodników, regu-
lacja odwodnienia. Koszt inwesty-
cji – 600 000 zł, a termin realizacji 
- 31.08.2008 r.

W końcowej fazie budowy jest parking 
w centrum Bulowic wraz z przebudową 

odcinka ul. Różanej. Koszt inwestycji to 
ok. 300 000 zł. Ilość miejsc parkingowych: 
27 + 2 dla osób niepełnosprawnych.

Również w Bulowicach zakończono robo-
ty związane z remontem drogi gminnej na ul. 
Skotnica na długości 392 m (koszt remontu 
126 080 zł) oraz remont drogi do przystan-
ku PKP Bulowice Zamek na długości 74 m 
(koszt 23 058 zł).

W Malcu zrealizowano remont drogi 
gminnej Łęg na odcinku długości 863 m od 
ul. Maleckiej do drogi powiatowej Nowa 
Wieś - Malec - Osiek. Koszt remontu wy-
niósł 278 228 zł.

W Witkowicach ukończono remont drogi 
gminnej - ul. Stara Droga. Zakres robót obej-
mował remont nawierzchni drogi na długości 
947 mb i szerokości 3m, oczyszczenie ro-
wów, zabudowę koszyków ściekowych oraz 
uzupełnienie poboczy kruszywem. Koszt ro-
bót wyniósł 191 837 zł.                          UG
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Bezpieczne maluchy
Policjanci i strażnicy miejscy po raz kolejny 

zajęli się najmłodszymi. 29 maja w kęckim 
Domu Kultury dzieci z 12 przedszkoli wzięły 
udział w „Bezpiecznym przedszkolaku”.

Maluchy dosiadały policyjny motocykl i 
penetrowały nową furgonetkę. Na specjal-
nie oznakowanym torze mogły pojeździć na 
hulajnodze, gdzie uczyli się przepisów ruchu 
drogowego. Było też przymierzanie policyj-
nych czapek, i rady jak odróżnić policjanta 

od strażnika miejskiego. Największa kolejka 
przedszkolaków utworzyła się przy stanowi-
sku Straży Miejskiej, gdzie można było po-
jeździć na koniach ze stadniny na Polesiu. 
Dwa wierzchowce odbyły kilkaset rund 
z zachwyconymi maluchami w siodłach. 
Tego dnia dzieci uznały, że konie były naj-
większą atrakcją. Ale chyba nie mniejszą 
były policyjne psy, bo wspaniała labrador-
ka Astra nie mogła się uwolnić z uścisków 

przedszkolaków.
Dzieci odwdzięczyły 

się policjantom i strażni-
kom swoimi występami. 
Tańczyły i śpiewały pio-
senki, prezentując jedno-
cześnie swoją wiedzę na 
temat ruchu drogowego. 
W przygotowanym przez 
funkcjonariuszy quizie 
bez problemu poradziły 
sobie z pytaniami poli-
cjantów. Organizatorzy 
obiecali maluchom, że w 
przyszłym roku impreza 
znowu się odbędzie.

carin

Radni z Kęt odwiedzili partnerskie 
miasto Turzovkę na Słowacji. 23 

maja odbyło się wspólne posiedzenie 
Rad Miejskich obu miast. Uroczystej 
Sesji przewodniczyli: Burmistrz Tu-
rzovki - Miroslav Rejda, Przewodni-
czący Rady Gminy w Kętach - Józef 
Skudlarski i Burmistrz Gminy Kęty - 
Roman Olejarz.

Omówiono wspólne działania pod-
jęte w 2007 r. oraz przedstawiono 
kalendarz imprez zaplanowanych na rok 
bieżący. Współpraca prowadzona jest w takich 
dziedzinach jak: sport, rekreacja, kultura, ochro-
na środowiska, oświata i bezpieczeństwo pu-
bliczne. Po naszej stronie  prowadzą ją: Zespół 
Szkolno-Gimnazjalny Nr 3, LKS Malec, OSP 
Kęty, Dom Kultury w Kętach, Koło Pszczelarzy 
w Kętach, Związek Wędkarski-Koło w Kętach 
oraz Klub Honorowych Dawców Krwi przy Pa-
rafii Najświętszego Serca Pana Jezusa.

Radni obejrzeli też w Turzovce film nakrę-
cony przez lokalną telewizję dokumentujący 
pobyt radnych ze Słowacji w mieście nad Sołą 
we wrześniu zeszłego roku. Po sesji pokazano 
kęckim radnym organizację pracy tamtejszego 
Urzędu Miejskiego, lokalnej telewizji kablowej 
oraz centrum informacji i domu kultury.

Po zwiedzaniu miasta grupa radnych udała 
się na obiekty centrum sportowego, gdzie Sło-

wacy wybudowali korty do tenisa, halę  spor-
tową o konstrukcji pneumatycznej, asfaltowe 
boisko, które w zimie jest lodowiskiem, plac 
zabaw oraz pawilon socjalny. Budowa obiek-
tów była możliwa dzięki środkom pozyskanym 
z funduszy unijnych. Obecnie w Gminie Tu-
rzovka  trwają prace związane z budową sieci 
kanalizacyjnej. W późnych godzinach popo-
łudniowych radni rozegrali towarzyski mecz 
piłkarski. Wygrali gospodarze 8:4. W drugim 
dniu była wycieczka do ośrodka narciarskiego 
Oščadnica-Velka Rača.

Obie gminy planują wspólne przystępo-
wanie do projektów międzyregionalnych w 
ramach Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Rzeczpospolita Polska – Re-
publika Słowacka 2007 - 2013. 

Zainteresowanym Turzovką polecamy stro-
nę www.mestoturzovka.sk.                       UG
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Organizatorzy Wojewódzkich Zawodów Pożarniczych 
zapraszają sympatyków pożarnictwa na stadion 
T.S. „Hejnał” Kęty w dniu 5.07. Zawody rozpoczną 
się o godzinie 9:00. W trakcie zawodów będzie 
można zapoznać się z nowoczesnym sprzętem 
pożarniczym.

22 maja grupa pseudokibiców zdemolowała lo-
kal gastronomiczny na Tarniówce. Jak ustaliła po-
licja do aktu wandalizmu doszło po meczu piłkar-
skim pomiedzy drużynami z Witkowic i Grojca. Po 
spotkaniu piłkarskim w Grojcu kibice obu drużyn 
udali sie do lokalu na Tarniówce. Tam doszło do 
przepychanek. Zbulwersowany zachowaniem ki-
biców personel wyprosił ich z lokalu. Awanturnicy 
zagrozili jednak, że niebawem wrócą. Po dwóch go-
dzinach do restauracji wtargnęła 15 osobowa grupa, 
która zaczęła rzucać krzesłami i innymi sprzętami, 
demolując lokal. Kiedy pseudokibice zorientowali 
się, że o całym zdarzeniu została zawiadomiona po-
licja, wsiedli do samochodów i uciekli. Poszukiwa-
nia doprowadziły jednak do zatrzymania 10 osób. 
Winni zostaną ukarani.                                        ala

Demolka pseudokibiców

aktualności

28 maja zaginął w Bulowcach 14-letni Wojtek. 
Chłopiec był uczniem miejscowego gimnazjum i 
miał problemy w szkole. Nastolatek bał się opo-
wiedzieć o tym swoim rodzicom. Kiedy okazało 
się, że tego dnia nie dotarł do szkoły i nie wraca 
do domu, rodzice powiadomili policję.Rozpoczę-
to natychmiastowe poszukiwania. 

Przez kilka godzin policjanci wraz z pięcioma 
zastępami Ochotniczej Straży Pożarnej przecze-
sywali okoliczny las. Na szczęście po kilku godzi-
nach 14-latek skontaktował się ze swoją siostrą, 
wysyłając do niej wiadomość SMS. Twierdził, 
że przebywa 300 kilometrów od domu. Po kilku 
godzinach policji również udało się skontaktować 
z nastolatkiem. Nie chciał on jednak udzielić in-
formacji, gdzie aktualnie się znajduje, ale zdołano 
namierzyć jego telefon komórkowy. Ustalono, że 
chłopiec przebywa w Krakowie. Policjanci nie 
chcieli wystraszyć zdenerwowanego nastolatka, 
więc uzgodniono z nim, że wróci do domu ze 
swoim sąsiadem, który po niego pojedzie. Ro-
dzice zgodzili się na takie rozwiązanie, a policja 
cały czas kontrolowała sytuację. 14-latek wrócił 
do rodziców cały i zdrowy. Funkcjonariusze po-
licji przyznają, że każdego roku w porze letniej 
wzrasta liczba zgłoszeń o zaginięciach dzieci. Na 
szczęście rzadko ma to dramatyczne konsekwen-
cje. W miesiącach letnich wiele dzieci po prostu 
ucieka z domów.

 carin

Zaginiony 14-latek



Piękniejsze i wygodniejsze
Niebawem rozpocznie się przebudowa głównych ulic

Po kilkunastu latach inwestycji, które sku-
piały się w Gminie Kęty na infrastruktu-

rze komunalnej nadszedł czas na estetykę. 
W poprzednim okresie rozbudowana została 
oczyszczalnia ścieków, powstało nowoczesne  
wysypisko odpadów, przebudowano kanaliza-
cję i wodociągi w mieście i gminie, ukończona 
została budowa obwodnicy wschodniej, i kil-
ku innych dróg, które ułatwiły ruch wokół Kęt. 
Trwają remonty i rozbudowy szkół (niektóre 
już ukończono), mamy pływalnię, halę spor-
tową i kilka innych obiektów. To były najpo-
trzebniejsze i pierwszoplanowe wydatki, choć 
efektów niektórych z tych prac na co dzień po 
prostu nie widać. Któż z nas zagląda pod po-
wierzchnię ulic, gdzie jest nowa kanalizacja? 
Kto odwiedza oczyszczalnię czy wysypisko? 
A przecież wszystkim nam służą.

Z biegiem lat coraz większa część inwestycji 
i wydatków samorządowych dotyczy poprawy 

estetyki miasta i sołectw. Do takich zadań nale-
ży budowa chodników w całej gminie, a także 
nowa roślinność i lampy w Rynku, uporządko-
wanie terenów zielonych, nowy park nad Sołą 
i podobne inwestycje w sołectwach. W kolejce 
do tych planów stoją teraz miejskie ulice. 

Pierwsza odmieni się ulica Krakowska. Sta-
nie się tak, bo obwodnica wschodnia pozwoli-
ła znacznie ograniczyć ruch na Krakowskiej, 
eliminując stamtąd duże ciężarówki. Dzięki 
temu ulica ta będzie bardziej przyjazna dla 
pieszych. Z tego powodu projekt przebudowy 
Krakowskiej przewiduje zwężenie pasa jezdni 
i poszerzenie chodników. 

- Cały odcinek od Rynku do Ronda im. ppor. 
Zygmunta Reimsüssla dostępny będzie tylko dla 
samochodów osobowych i pojazdów dostaw-
czych – mówi Anna Gacek-Bilczewska, zastępca 
burmistrza. – Dla nich powstaną tam zatoki do 
parkowania, a dla pieszych szerokie chodniki wy-
łożone kamiennymi płytami. 

Staną tam nowe lampy, a na niewielkich klom-
bach posadzone zostaną kuliste klony, bardzo 

podobne do tych, które rosną już 
w Rynku. Krakowska ma 
się stać bardziej przyjazna 
dla handlu i usług. Będzie 
to ulica o charakterze 
spacerowym i reprezen-
tacyjnym. Już od kilku 
lat powstają przy niej tak 
estetyczne obiekty, jak 
choćby kawiarenka Swe-
et Garden. Kiedy zakoń-
czy się tu remont, to jego 
efekty powinny zachęcić 
innych właścicieli pose-
sji do podobnych inwe-
stycji i poprawy estetyki 

prywatnych budynków, może też - do otwierania 
podobnych lokali i sklepów. Wszak pojawi się na 
Krakowskiej więcej przechodniów.

Przebudowa ulicy Krakowskiej ma koszto-
wać cztery miliony złotych. Prace rozpoczną 
się najpóźniej w przyszłym roku i zakończą się 
w 2010 roku.  

Kolejną ulicą, która zostanie wyremonto-
wana i zmieni swoje oblicze będzie ul. Ko-
ściuszki w swym kilkusetmetrowym odcinku 
od Rynku do przejazdu kolejowego. Choć pra-
ce przy niej są dziś na etapie projektowym, to 
już dziś ulica ta znacznie się odmienia. Przy-
kładem może być jej skrzyżowanie z ul. Ko-
nopnickiej, gdzie stanął okazały i ładny dom 
pana Piskorka i przebudowano całe skrzyżo-
wanie łącznie z całą ul. Konopnickiej. To już 
nie jest wąskie wejście w Zapłocia, jak kiedyś, 
ale szeroka i wygodna przestrzeń zarówno dla 
pieszych, jak i dla samochodów. Bliżej torów 
kolejowych pięknie odnowiono budynek daw-
nej fryzjerni, gdzie obecnie jest bank WBK, a 
także wybrukowano uliczkę M. Łempickiej, 
przeznaczoną dla pieszych. Może w przyszło-
ści zaułek Gminnej Spółdzielni, gdzie dziś stoi 
kilka byle jakich pawiloników odmieni się za 
przykładem sąsiedztwa?

Podobnie jak Krakowska ulica Kościuszki 
zaopatrzona zostanie w nowe chodniki, lam-
py i zieleń. Jej przebudowa ma być połączona 
z przyszłymi zmianami w Rynku i stanowić 
jedno zadanie inwestycyjne, jak mówi Anna 
Gacek-Bilczewska. Ale Rynek nie ma jeszcze 
gotowych planów i prace nad nim są dopiero 
w fazie opracowywania koncepcji. Trudno za-
tem byłoby tu spekulować, jak i on się odmie-
ni. Poczekajmy z tym do następnych odcinków 
naszych opisów, jak zmienią się Kęty.

Man 

W ostatnim Kęczaninie 
pokazaliśmy plany nowych 
obwodnic i dróg wokół 
Kęt. Obiecaliśmy wtedy 
Czytelnikom, że w następnym 
numerze naszego pisma 
opiszemy projekty przebudowy 
ulic Krakowskiej i Kościuszki.
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W ostatnim Kęczaninie 
opisaliśmy projekt budowy 
obwodnic wokół Kęt. Część 
mieszkańców zaniepokoiły te 
plany. Na szczęście wszystko 
wskazuje na to, że po spotka-
niu 16 czerwca w Ratuszu 
wątpliwości zostały rozwiane.

Chodziło o odcinek w okolicach 
ul. Spacerowej. Jak pisaliśmy, 

w planach jest to ostatni fragment 
przewidziany do budowy i dziś nie 
wiadomo jeszcze, czy będzie reali-
zowany do końca w takim kształcie, jakiego obawiali się mieszkańcy. 

Przypomnijmy, że najpierw budowany będzie pierwszy 
etap obwodnicy, czyli odcinek pomiędzy nowym rondem 
przy GK Kęty, na ul. Kościuszki do połączenia z ul. Spa-
cerową. Ma on udrożnić ulice 3 Maja, Żwirki i Wigury 
oraz Legionów i zmniejszyć ruch wewnątrz osiedli, gdzie 
mieszka 10 tysięcy ludzi. Wbrew obawom mieszkańców, to 
im właśnie będą służyć nowe połączenia z ul. Kościuszki. 
Dziś przez osiedle Kard. S. Wyszyńskiego przejeżdża każ-
dej doby ponad pięć tysięcy aut! To są wyniki pomiarów 
dokonane w 2006 r. Te same badania ruchu wykazały, że 
ul. Kościuszki od Rynku do zakładów GK Kęty jeździ każ-
dej doby od 11 do ponad 13 tys. pojazdów, bo tylko tamtę-
dy można się wydostać w kierunku Bielska-Białej. Projekt 
budowy tej części obwodnicy, rozładowującej ów komuni-
kacyjny korek, potrwa do 2011 roku. Prognozy mówią, że 
gdyby obwodnica nie powstała, to za 10 lat ul. Kościuszki 
będzie jeździć blisko 30 tys. aut i stanie się ona kompletnie 
nieprzejezdna. Drugi etap rozpocznie się od ronda przy ul. 
Mickiewicza i połączy z nim ul. Zacisze oraz Staszica. Już 
dziś mieszkańcy tych ulic nie mogą się doczekać wygodne-
go połączenia z drogą wylotową w kierunku Oświęcimia. Ta 
część obwodnicy pobiegnie dalej przez puste obecnie pola 
i dotrze do Klasztornej, a dalej ul. Młodzieży Polskiej do 
Sobieskiego. Budowa według wstępnych szacunków ma się 
zakończyć w 2014 r. Ostatni fragment ma połączyć oba 
odcinki, ale jak dowiedzieliśmy się, będzie to dopiero po 
oddaniu obu fragmentów i zbadaniu na nich ruchu. Może 
się okazać, że w ogóle nie powstanie wiadukt pod torami, 
a oba odcinki obwodnicy zachodniej będą się łączyć tylko 
przez ul. Spacerową, tak jak chcą tego mieszkańcy osie-
dla Zachodniego.

Obwodnica będzie miała charakter lokalny i będzie drogą 
gminną, ma służyć mieszkańcom a nie ruchowi przelotowe-
mu. Nie należy się zatem obawiać, że będą tamtędy jeździły 
TIR-y. Do tego bowiem czasu za zakładami GK Kęty po-
wstanie Beskidzka Droga Integracyjna – o niej też pisaliśmy 
– i to ona przejmie ruch tranzytowy wokół Kęt.

Miasto musi mieć gęstszą i wygodniejszą sieć ulic oraz 
obwodnic, aby mniej aut wjeżdżało do Rynku, a ruch mógł 
się równomiernie rozkładać na poszczególne ulice. Dziś ul. 
Sobieskiego – a to ona zostanie w dużej części odciążona, 
jeździ każdej doby 12 tysięcy aut!

Podczas spotkania w Urzędzie Gminy burmistrz Roman 
Olejarz oraz jego zastępczyni Anna Gacek-Bilczewska wy-
jaśnili te kwestie grupie zaniepokojonych mieszkańców. 

man

Koniec nieporozumień?

Po naszej publikacji

Martwa sarna z zaciśniętą wokół szyi sta-
lową pętlą i padnięte obok niej z głodu 

młode to widok, który na długo pozostaje w 
pamięci – mówi Stanisław Poskłonka, eme-
rytowany leśniczy z Nowej Wsi. Myśliwi 
i leśnicy wciąż spotykają się z takimi sytu-
acjami, choć mamy XXI wiek i nikt nie musi 
bezsensownie zabijać dzikich zwierząt, żeby 
zdobyć jedzenie. Kto i dlaczego to robi?

Stanisław Poskłonka od lat walczy na 
naszym terenie z kłusownikami i wnyka-
rzami. Kłusownictwo jest prze-
stępstwem karanym grzywną lub 
więzieniem nawet do lat pięciu, a 
jednak kary te nie odstraszają. W 
naszych lasach dzikie zwierzęta 
mordowane są notorycznie i w 
bezlitosny sposób. – Tylko ujęcie 
kogoś na gorącym uczynku 
daje możliwość postawienia 
go do odpowiedzialności 
prawnej – mówi Stanisław 
Poskłonka i dodaje, że ten 
nielegalny proceder staje się 
od kilku lat coraz powszech-
niejszy. Jako doświadczony 
leśnik i myśliwy koła łowieckiego, dzieli 
kłusowników na dwa typy. Pierwszy to 
ludzie zabijający zwierzęta dla mięsa, po-
roża i skór. Drugi związany jest z bezmyśl-
nością ludzi, którzy wypuszczają do lasu 
psy, a te zagryzają lub płoszą zwierzynę.

Problem kłusownictwa nasila sie w okresie 
jesienno-zimowym oraz na wiosnę. Szcze-
gólnie tragiczne w skutkach jest kłusownic-
two na wiosnę, gdy w nielegalny sposób 
odławiane są dorosłe osobniki. Kłusownicy 
skazują wtedy na śmierć również ich młode, 

które najczęściej po kilku dniach padają z 
głodu, bo w pierwszym okresie życie nie są 
w stanie samodzielnie się wyżywić.

– Mało kto zdaje sobie sprawę, że zwie-
rzę złapane w sidła czy wnyk umiera w 
okropnych męczarniach, często kilka, a 
nawet kilkanaście godzin – mówi pan 
Stanisław. – Kiedy spojrzy się na tak za-
mordowane zwierzę, widać jak heroiczną 
walkę musiało stoczyć, próbując wyrwać 
się z sideł.  Tymczasem pętla to pułapka 

najczęściej zastawiana przez 
kłusowników. Patrząc na to, 

rodzi się w człowieku 
wściekłość na głu-
potę i okrucieństwo 
ludzi, którzy to robią 

– dodaje.
Kłusownicy to ludzie dobrze 

znani leśnikom, policji czy straży 
miejskiej, przeważnie osoby z 
marginesu społecznego, polujące 
aby zdobyć pieniądze na kilka 

butelek wódki. Jednak udo-
wodnienie komuś winy jest 
bardzo trudne. Choć policja 

wraz z służbami leśnymi robi wszystko, żeby 
proceder ten ukrócić, nie jest możliwe prze-
prowadzanie conocnych zasadzek, a to jedyna 
szansa na schwytanie przestępców.

Dlatego tak ważne jest, abyśmy nie ku-
powali dziczyzny od takich ludzi i wszyscy 
dbali o ochronę zwierzyny. Jeżeli chcemy, 
aby w naszych lasach zostały sarny, zające, 
bażanty i kuropatwy, zbierajmy i niszczmy 
znalezione wnyki i sidła, piętnujmy ten prze-
stępczy proceder. Pomagajmy leśnikom.

Alina Pokładnik

Kłusownicy

Kęty, dnia 10.06.2008 r.
Znak: ZPG-II.2-72241/5/06/08

BURMISTRZ GMINY KĘTY

działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (tekst jednolity- Dz. U. z 2004 r. Nr 261, poz. 2603 ze zm.) infor-
muje, że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Kęty Rynek 7  w dniach od 
26.06.2008 r. do 17.07.2008 r. zostaną wywieszone wykazy nieruchomości przezna-
czonych:

I. do sprzedaży w trybie przetargowym:
 1. działki nr 685 o pow. 1000 m2 położonej w Witkowicach
 2. działki nr 8489/8 o pow. 1845 m2 położonej w Kętach obręb: Tereny Przemysłowe,
II. do sprzedaży w trybie bezprzetargowym:
 1. działki nr 399/1 o pow. 25 m2 położonej w Kętach obręb: Podlesie,
 2. działki nr 4477/1 o pow. 122 m2 położonej w Kętach obręb: Stare Miasto,
 3. działek nr 6869/21 i 6872/41 o pow. łącznej 754 m2 położonych w Kętach obręb Północ.
III. do oddania w dzierżawę w drodze bezprzetargowej na rzecz właścicieli
przyległych nieruchomości:
 1. części działki nr 6869/22 o pow. około 500 m2 obręb: Kęty- Północ,
 2. części działki nr 1320 o pow. około 1000 m2 położonej w Witkowicach.

Leśniczy Stanisław Poskłonka
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Dom Kultury w Kętach przygotował 
31 maja dla najmłodszych moc 

atrakcji. Wśród nich występy, konkursy, 
zabawy i Pociąg Dzieci Świata. W pro-
gramie estradowym wystąpiło aż 150 
dzieci. 

Na scenie zaprezentowały się: Grupa 
Teatralna „Bajdurki” z Domu Kultury 
pod opieką Marii Karaim – z czterema 
etiudami teatralnymi, dzieci ze szkoły w 
Witkowicach, pod opieką Jadwigi Kró-
lickiej – tańczące poloneza żywieckie-
go, uczniowie ZSG nr 1 pod kierunkiem 
Anny Piskorek – w piosenkach ekolo-
gicznych, Klub Tańca Towarzyskiego 
„Ragtime” – działający przy Domu Kultury 
pod opieką Małgorzaty Kotlarczyk-Wiewiórki, 
dzieci z Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego Nr 2 
w widowisku ekologicznym i tańcach góral-
skich – pod opieką Lucyny Hojny oraz grupa 
„Mróweczki” pod opieką Zygmunta Widlarza 
– z programem tanecznym. 

Do współpracy podczas Dnia Dziecka włą-
czyli się także harcerze z Hufca ZHP w Kę-
tach, którzy prowadzili zabawy sportowo - re-
kreacyjne dla nieco starszych dzieci, podczas 
gdy maluchy uczestniczyły w Pociągu Dzieci 
Świata. Ten niezwykły pociąg złożony z dzie-
ciaków i prowadzony przez małego kondukto-
ra zatrzymywał się na 6 stacjach. Na każdej z 
nich pasażerowie poznali swych rówieśników 
z Grenlandii, Meksyku, Ameryki Północnej, 
Japonii, Afryki i Polski. 

W Mini Liście Przebojów wystąpiło 5 grup. Ko-
misja przyznała następujące miejsca i wyróżnienia:

I miejsce - Ewa Kołodziejczyk, Karoli-
na Szłapa i Zosia Nycz z utworem Eminema 
„Welcome To Detroit City”,

II miejsce - Sławomir Górski, Klaudia Ryszka, 

Kamila Wróblewska i Dawid Mirocha z utwo-
rem Rihanny „Pleace don’t stop the music”,

III miejsce -Dominika Kasperczyk, Wikusia 
Kasperczyk (3,5 roku) i Wiktoria

Gibas z utworem zespołu KA3 (Kathree).
Wyróżnienia otrzymały: Klaudia Bolszakow-

ska i Dominika Młocek z utworem grupy Active
„Vises”, Łukasz Lach, Szymon Kurnik i Kamil 

Gasidło z utworem zespołu Code Red „Kanikuly”.
Dom Kultury oraz Szkoła Języków Face 

2 Face w Kętach ogłosiły także konkurs pla-
styczny na rysunek pastelami p.t. „Wielka 
Brytania to., czyli z czym kojarzy ci się Zjed-
noczone Królestwo Wielkiej Brytanii i Irlandii 
Północnej”.  I nagrodę, czyli roczny kurs j. 
angielskiego w Szkole Języków Face 2 Face, 
zdobyła Magdalena Wołoszyn. II i III nagrodę 
- miesięczne kursy angielskiego - zdobyli Aga-
ta Kuźma i Marta Rynkiewicz. Dopełnieniem 
pikniku pełnego atrakcji były seanse filmu ani-
mowanego „Horton słyszy Ktosia!”. Z okazji 
ich święta rozdawano dzieciom cukierki, lody 
i napoje, więc każde mogło poczuć się w tym 
dniu wyjątkowo.

kultura

W Domu Kultury w Kętach 5 czerwca pod-
czas koncertu w ramach Festiwalu Mu-

zyki Antonio Vivaldiego zabrzmiały „Cztery 
pory roku” w wykonaniu Orkiestry im. Tele-
manna z Bielska Białej.

Tegoroczny Festiwal trwał od 22 maja do 
6 czerwca. Muzykę Vivaldiego można było 
usłyszeć w Żywcu, Bielsku - Białej, Kętach, 
Kozach i Czechowicach - Dziedzicach. W 
Domu Kultury w Kętach kalendarzowa wiosna 
nie przeszkodziła Orkiestrze im. Telemanna w 
zaprezentowaniu pozostałych koncertów skła-
dających się na muzyczne dzieło Vivaldiego. 
Posłuchać można było więc zarówno Wiosny, 
Lata, Jesieni, jak i Zimy. Cykl ten jest wybit-
nym przykładem tzw. muzyki ilustracyjnej, 
która naśladując zjawiska świata zewnętrzne-
go i odgłosy przyrody działa na wyobraźnię 
słuchacza. Zapewne z tego właśnie powodu 
Festiwal Muzyki Antonio Vivaldiego odbywa 
się już po raz szósty, a popularność tej muzyki 
nie słabnie.

Festiwal Muzyki 
Vivaldiego

Dzieci na scenę!

W Domu Kultury w Kętach odbył się Przegląd 
Piosenki Dziecięcej „Tęczowa nutka”. Pod-

czas przeglądu wystąpiło 10 grup: z Kęt, Wilamo-
wic, Oświęcimia, Rabki i Młoszowej. Dzieci bawi-
ły się świetnie, zarówno występując, jak i oglądając 
prezentacje innych. W jury zasiedli: Jadwiga Front, 
Leon Majkut oraz Stanisława Majkut. Zadecydo-
wali oni, że w kategorii przed-
szkoli:

I miejsce zajęły „Śpiewające 
szesnastki” z Miejskiego Przed-
szkola Nr 16 w Oświęcimiu

II miejsce - „Promyki” z Pu-
blicznego Przedszkola Sióstr 
Zmartwychwstanek w Kętach

III miejsce - „Słoneczka” z 
Ochronki pod wezwaniem św. 
Józefa w Rabce a w kategorii 
szkół podstawowych:

I miejsce zdobyły „Roztań-
czone Nutki” z Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Bulowicach

II miejsce - „Stokrotki” z Zespołu Szkolno - 
Przedszkolnego w Wilamowicach
wyróżnienie dla solisty otrzymał Dawid Prus z 
„Tuptusi” z Bulowic.
Wszystkie dzieci biorące udział w przeglądzie 
otrzymały słodycze oraz drobne upominki, a dla 
zwycięzców przygotowano nagrody.

Tęczowa Nutka
Ogłoszenie
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GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stom. Dariusz Zinkowski

KĘTY ul. Jagielońska 1 C

BEZPŁATNE ŚWIADCZENIA
W RAMACH UMOWY Z NFZ

Godziny przyjęc:

poniedziałek  12:30 - 18:30
wtorek             7:30 - 13:13
środa              12:30 - 18:30
czwartek          7:30 - 13:30
piątek               7:30 - 13:30

REJESTRACJA TELEFONICZNA
033 - 845 16 23

INFORMUJEMY O ZAPISACH NA 
BEZPŁATNE PROTEZY ZĘBOWE

PACJENCI POWINNI POSIADAC 
NR. PESEL I KSIĄŻECZKĘ UBEZPIECZENIOWĄ
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Serdeczne podziękowania wszystkim

uczestnikom ceremonii pogrzebowej

śp. JANA TOMALIKA

za liczny udział w pogrzebie

oraz wyrazy współczucia

składają 

 żona Danuta,

 córka i syn
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kultura

Z dużą satysfakcją czytaliśmy prace lite-
rackie nadesłane na tegoroczną Ambroż-

jadę. Szczególnie te najlepsze, świadczące 
o poetyckiej dojrzałości i oczytaniu auto-
rów. Nasi laureaci odkryli tajemnicę dobrej 
poezji oraz interesującej prozy. Tajemnica 
ta polega na różnicy między słowem co-
dziennym, potocznym, a słowem szczegól-
nym, odświętnym – mówiła do laureatów 
konkursu literackiego 
Barbara Kaczmarczyk, 
polonistka i przewod-
nicząca jury podczas 
uroczystego wręczania 
nagród książkowych i 
dyplomów. 

Podczas dwóch li-
terackich spotkań, 5 i 
12 czerwca, laureaci 
prezentowali fragmen-
ty własnych utworów. 
Dorosłych słuchaczy 
urzekły wiersze Marii 

Kantor z Krakowa, Michała In-
dyka z Oświęcimia, oraz piękna 
recytacja „Dialogu serc” w wy-
konaniu Celiny Rybarczyk i Lu-
cjana Dulowskiego z Nowej Wsi. 
Słuchali też z zainteresowaniem 
opowiadań pani Danuty Smazy i 
Ewy Pruszyńskiej a także wielu 
młodszych, utalentowanych auto-
rów wierszy, opowiadań i prozy 
poetyckiej.

Dojrzałością w pisaniu wierszy 
wykazali się gimnazjaliści: Han-
na Urbańczyk i Michał Badowski 

oraz nieco młodsza od nich Marysia 
Pruszyńska. Natomiast dużą wyobraźnią i 
znajomością reguł komponowania opowia-
dań pochwaliły się dzieci już na poziomie 
szkoły podstawowej. 

Najmłodsi pisali o ważkich dla siebie 
problemach: pierwszych uczuciach, życiu 
szkolnym. Były też opowieści fantasy, baj-
ki, baśnie oraz próby przedstawienia wła-

snych wersji staro-
żytnych mitów. 

Dyplomy oraz 
nagrody książko-
we, które ufundo-
wała Powiatowa 
Biblioteka Pu-
bliczna im. Łuka-
sza Górnickiego w 
Oświęcimiu, Sta-
rostwo Powiatowe 
oraz biblioteka w 
Kętach otrzymali:

Laureaci Ambrożjady
W kategorii: poezja
grupa wiekowa do 15 lat
Szkoły podstawowe
I miejsce Maria Pruszyńska
II miejsce Kamil Sklorz
III miejsce Jakub Żmija
Gimnazjum
I miejsce Hanna Urbańczyk
II miejsce Michał Badowski
III miejsce nie przyznano
grupa wiekowa 15-21 lat
I miejsce Olga Kasprowska 
II miejsce Justyna Fraś
III miejsce Kinga Kasperek
wyróżnienie Wiktoria Zaręba
grupa wiekowa: dorośli powyżej 21.  roku życia
I miejsce Łukasz Gieruszczak
II miejsce ex aequo Michał Indyk, Maria Kantor
III miejsce ex aequo Anna Nosal-Tobiasz, Dorota Wójcik- 
 Turek
wyróżnienia Stanisław Sikor, Zbigniew Merta, Piotr  
 Wojtyczek

W kategorii: proza
grupa wiekowa do 15 lat
Szkoły podstawowe
I miejsce Paulina Miksa
II miejsce Kinga Flasz
III miejsce ex aequo Miron Dunikowski, Mateusz Drabczyk  
wyróżnienia Marta Wodniak, Wiktor Bogunia,  
 Wojciech Kubicki, Julia Dźwigaj
Gimnazjum
I miejsce Agata Wlazły
II miejsce Olga Płonka
III miejsce Anna Bogacz
wyróżnienie Katarzyna Badowska
grupa wiekowa 15-21 lat
I miejsce Agnieszka Lech
II miejsce Agnieszka Krawczyk
III miejsce ex aequo Michał Pruszyński, Szymon Zelewski
wyróżnienie Anna Kojder
grupa wiekowa: dorośli powyżej 21. roku życia
I miejsce  Danuta Smaza
II miejsce ex aequo  Ewa Pruszyńska, Małgorzata Gołek
III miejsce Celina Rybarczyk, Lucjan Dulowski
wyróżnienie Renata Saferna

Podczas Ogólnopolskiego Tygodnia Czy-
tania Dzieciom (2-6 czerwca), ogłaszanego 
przez Fundację ABCXXI - Cała Polska Czyta 
Dzieciom naszą bibliotekę odwiedziło ponad 
120 przedszkolaków i uczniów klas począt-
kowych ze szkół podstawowych w Kętach i 
Bielanach. 

Podczas sześciu spotkań dzieci słuchały ba-
jek o zwierzątkach. Poznały Jajuńcia, zająca 
małego wzrostu i niewielkiej siły, który ura-
tował swoich braci z rąk złego króla i uwol-
nił miasto spod jego panowania oraz okazał 
się prawdziwym bohaterem. Zainteresowały 
się małym wilczkiem, który zamiast straszyć 
mieszkańców lasu, z wszystkimi się przyjaźnił. 
Spotkały misia, który chciał zdobyć gwiazdkę 
z nieba, aby móc podarować ją swojej mamie 
na urodziny. 

Z wypiekami na policzkach buszowały mię-
dzy bibliotecznymi regałami szukając cieka-
wych książeczek na bibliotecznych regałach, 
a wielką frajdę sprawiło im rysowanie w bi-

bliotecznym ogródku ulubionych bajkowych 
bohaterów, zwierzątek i swoich marzeń.

Wszyscy zgodnie twierdzili, że bardzo lu-
bią, gdy rodzice czytają im bajki na dobranoc. 

Święto czytania w kęckiej biblioteceKancelaria Radcy Prawnego

Janina Krawczyk

Kęty, ul. Żwirki i Wigury 14
(naprzeciw d. Spółdzielni Dziewiarskiej)

wtorki i czwartki w godz. 17-19
tel. 033 845 25 99, 033 845 35 77



LATO 2008 - Wakacje blisko domu
Sezon ogórkowy przed nami. Wielu z nas 

czekają wyjazdy i odpoczynek w odległych 
zakątkach Europy i świata, ale i tak większość 
letniego czasu spędzimy w domu. Również 
wiele dzieci pozostanie w Kętach przez długie 
letnie tygodnie. Jak upłynie tegoroczne lato w 
naszym mieście i gminie? Co przygotowano 
dla dzieci i młodzieży? Gdzie możemy upra-
wiać sport, czy obiekty rekreacyjne będą ogól-
nie dostępne? Czy można kąpać się w Sole i 
czy jest to bezpieczne? Oto odpowiedzi na te 
pytania.

Sport
Większość obiektów sportowych i rekre-

acyjnych w naszej gminie będzie otwarta 
przez całe lato i to bezpłatnie. Warto wiedzieć 
na przykład, że obiekty TS Hejnał w ramach 
akcji „Lato 2008” czynne będą dla wszystkich 
chętnych od 7 lipca do 23 sierpnia – czyli w 
przerwie pomiędzy ligowymi rozgrywkami. 
Wystarczy zgłosić się do gospodarza obiektu 
i poinformować go, że w gronie przyjaciół 
chcemy pograć na boisku. Na stadionie Hej-
nału dostępne będzie boisko treningowe co-
raz dwa nowe boiska do siatkówki plażowej. 
Przypomnijmy o tym naszym dzieciom, które 
zamiast wysiadywać pod blokami mogą czyn-
nie uprawiać sport.

Podobnie będzie w sołectwach. 
LKS „Zgoda” w Malcu udostępni swoje 

boczne trawiaste boisko. Również obiekty 
LKS „Orzeł” Witkowice będą otwarte przez 
całe lato. W Nowej Wsi „Niwa” udostępni 
swoją boczną płytę i boisko do siatkówki. 
LKS Bulowice przygotował dla młodych lu-
dzi wszystkie swoje obiekty, łącznie z płytą 
główną i placem zabaw dla dzieci. W Łękach 
będzie można grać w piłkę nie tylko na obiek-
tach LKS „Soła”, ale też na nowym boisku ze 
sztuczną nawierzchnią, jakie otwarto tam w 
parku pod koniec maja. Boisko jest ogrodzo-
ne, ale klucze do niego ma gospodarz szkoły, 
która jest po sąsiedzku.

Niestety, szkolne boiska i sale będą w więk-
szości zamknięte.

Basen i hala
Po przedwakacyjnej przerwie znowu przez 

całe lato czynna będzie kryta pływalnia. Przy-
pomnijmy, że we wtorki i środy basen otwar-
ty jest od 7 do 22, a w poniedziałki, czwartki, 
piątki i soboty od 8 do 22. W niedzielę pły-
walnia otwierana jest od godz. 9. Ponieważ w 
wakacje nie ma rezerwacji dla szkół, łatwiej 
będzie się dostać o każdej porze. Należy tyl-
ko pamiętać, że na naszym basenie pojawiają 
się również grupy spoza Kęt, i one rezerwują 
sobie pobyt. Zatem, jeśli ktoś chce, może się 

upewnić telefonicznie, czy pływalnia jest wol-
na (Tel. 0-33 845 51 21). 

Identyczna sytuacja jest na kęckiej hali 
sportowej. Nie ma szkolnych rezerwacji, więc 
obiekt dostępny będzie dla chętnych od godz. 
7 do 22. Można dokonywać rezerwacji (Tel 
0-33 841 19 85)

Soła
Jedną z największych letnich atrakcji Kęt i 

okolicy jest Soła. Rokrocznie korzystamy z jej 
plaż i pięknych terenów zielonych. Ostatnie, 
czerwcowe badania sanepidu wykazują jednak, 
że woda w Sole nie nadaje się do kąpieli, bo 
znajdują się w niej bakterie koli. Lepiej zatem 
unikać pływania. Ta sytuacja może się zmienić, 
bo badania robione są co kilka tygodni.

Należy też pamiętać, że wszystkie kąpieli-
ska są tutaj dzikie i nie są strzeżone! Dlatego 
każdy z nas kąpie się w rzece na własną odpo-
wiedzialność. Stąd apel o ostrożność, zwłasz-
cza do rodziców!

Charakter Soły, naszej górskiej rzeki unie-
możliwia zorganizowanie na jej brzegach 
przepisowych plaż, z toaletami, piaskiem i ką-
pielisk z bojami i obsadą ratowników. Soła jest 
rzeką, która codziennie miewa różne poziomy 

wody. Dzieje się tak z powodu zrzutów wody, 
które dokonywane są z zapory w Czańcu. W 
ciągu kilkudziesięciu minut poziom w rzece 
może się podnieść nawet o kilkadziesiąt centy-
metrów i stanowić zagrożenie dla osób, które 
nie zdają sobie sprawy, że tak się dzieje.

Jak powiedziała nam inż. Bogumiła Faber z 
zapory w Czańcu, tego rodzaju zrzuty są ko-
niecznością. Na rzece jest kilka elektrowni, 
dlatego w godzinach szczytu energetycznego 
zrzucają one ogromne ilości wody – do 65 
metrów sześciennych na sekundę (normalnie 
w Sole płynie co najwyżej kilka metrów wody 
na sekundę!). Dzieje się tak najczęściej wie-
czorami, ale zrzuty te przechwytuje niewielki 
zbiornik Czaniec. Nie jest on jednak w stanie 
wypuścić zgromadzonej wody tylko nocą. 
Fala miałaby wówczas półtora metra wysoko-
ści i stanowiłaby wielkie zagrożenie. Z tego 
powodu nadmiary wody spuszczanej przez 
elektrownie i wychwytywanej w Czańcu zrzu-
cane są sukcesywnie, w małych ilościach, ale 
w ciągu całej doby. Żaden z takich zrzutów nie 
odbywa się bez ostrzeżenia. Na samej zapo-
rze Czaniec i w Kętach Podlesiu, na strażnicy 
OSP włączane są sygnały dźwiękowe: dwa 
jednominutowe dźwięki syren (do pożarów 
strażacy włączają sygnał trzykrotnie!). Po ta-
kim sygnale należy się spodziewać rychłego 
podniesienia się wody w rzece. Warto więc 
wybierać miejsca, z których będzie nam łatwo 
się wycofać, omijając np. kamieniste wyspy, 
gdzie możemy zostać uwięzieni nawet na kil-
ka godzin.

Tereny pomiędzy wałami nie należą do gmi-
ny, ale do administratora rzeki – Okręgowego 
Zarządu Wodnego w Żywcu. Nie zawsze bywa 
tam czysto, ale to już jest sprawką niektórych 
plażowiczów, pozostawiających puszki, plasti-
kowe butelki i potłuczone szkło. Łatwo wtedy 
o skaleczenie podczas kąpieli. Tylko od nas, 
użytkowników tych plaż zależy, czy będziemy 
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siedzieć wśród śmieci, zatem 
sprzątajmy po sobie!

Dom kultury
Jeśli ktoś nie lubi wysiłku 

fizycznego czy plażowania 
nad rzeką, lub po prostu woli 
spokojniejsze zajęcia, to nasze 
instytucje kulturalne też przy-
gotowały swoje oferty. 

W Domu Kultury czekają na 
najmłodszych liczne imprezy: 
„Dzień Stróża Prawa” (7 lipca 
w godz. 10-14), „Dzień Mą-
drali” (8 lipca w godz. 11-14), 
„Dzień Kowboja” (9 lipca od 
godz. 9.30), „Dzień Muzy-
ka” (10 lipca w godz. 10-14),  
„Dzień Sportowca” (11 lipca w 
godz. 10-14), „Dzień Kinoma-
na” (14 lipca w godz. 10-14), 
„Dzień Miłośnika Gór” (15 
lipca od godz. 9), „Dzień Po-
szukiwacza Przygód” (16 lipca 
w godz. 10-14), „Dzień Groto-
łaza” (17 lipca w godz. 10-14), 
„Dzień Kronikarza” (18 lipca 
w godz. 10-14), „Dzień Aktora” (21 lipca w 
godz. 10-14), „Dzień Włóczykija” (22 lipca od 
godz. 9), „Dzień Tancerza” (23 lipca w godz. 
10-14), „Dzień Astronoma (24 lipca od godz. 
8), „Dzień Wakacjowicza” (25 lipca w godz. 
10-14). Wszystkie te imprezy będą się składały 
z zabaw, quizów, wycieczek, zawodów sporto-
wych, przejażdżek konnych – w zależności od 
charakteru dnia. Na niektóre imprezy należy 
się wpisać wcześniej, np. na wycieczki.

W sierpniu nasz Dom Kultury przygotował 
letnie seanse w „Kinie Bajka” i trzy wyciecz-
ki: do Zatora (6 sierpnia o godz. 9, zapisy do 1 
sierpnia), do Ustronia (13 sierpnia o godz. 9) 
oraz do Witkowic (20 sierpnia o godz.9, zapisy 

do 15 sierpnia). Ten ostatni wyjazd połączo-
ny jest z plenerem malarskim i ogniskiem dla 
dzieci. 

Kęckie lato z książką
Gminna Biblioteka Publiczna zaprasza 

wszystkie dzieci na wakacyjne spotkania z 
ciekawą książką. Patronat medialny nad zaję-
ciami objęła Fundacja ABCXXI Cała Polska 
Czyta Dzieciom. Zajęcia będą miały charak-
ter warsztatowy. Głośne czytanie bajek i opo-
wieści z całego świata będzie pretekstem do 
fantastycznych zabaw, gier, zajęć ruchowych i 
plastycznych. Dzieci dowiedzą się między in-

nymi, dlaczego woda morska jest słona, gdzie 
mieszkała grymaśna czapla i w jakim kraju zo-
baczyć można alabastrową tęczę.

Czytaniu baśni towarzyszyć będą także roz-
mowy o kulturze i tradycjach wielu egzotycz-
nych krajów. Wakacje, nawet te spędzone w 
rodzinnym miasteczku, będą więc okazją do 
dalekich podróży.

Zajęcia odbywać będą się o godzinie 13.00 
w następujących terminach: 24, 26, 30 czerw-
ca; 2,4,21,23,25,28,30 lipca; 1, 4,6,8 sierpnia.

Serdecznie zapraszamy.
Opr. man
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Ubezpieczyciel przypomina:

Agencja PZU
Kęty, Rynek 2

tel. 033 845 41 11

Grupowe ubezpieczenia na życie

Wyjeżdzając na wczasy
nie zapomnij ubezpieczyć rodziny

mieszkania i samochodu.



Szeryf o gołębim sercu.

Młody mistrz Matematyki

Jego gabinet przypomina sklep obuwniczy. 
Pudła z butami pokrywają podłogę całego 

biura i prowadzącego do niego korytarza. To 
pomoc dla potrzebujących, a takich nigdzie 
nie brakuje. W akcje społeczne włącza się od 
sześciu lat. Zdobywa sponsorów i organizuje 
zbiórki obuwia, odzieży oraz pieniędzy dla 
dzieci z najbiedniejszych rodzin. Nie potrafi 
przejść obojętnie koło cierpienia i swoją em-
patią zaraża innych. Na co dzień Zbigniew 
Kanik jest Komendantem Straży Miejskiej, ale 
realizuje się na tysiąc innych sposobów, bo jak 
mówi: „Nie sztuką jest dać mandat”. W Straży 
pracuje od czasu jej założenia, czyli od szesna-
stu lat. Jak sam przyznaje, wybór tego zawodu 
nie był powołaniem, ale czystym przypadkiem. 
Pan Zbigniew zobaczył ogłoszenie w gazecie 
i postanowił spróbować swoich sił jako funk-
cjonariusz, bo zawsze chciał zajmować się 
czymś, co pomoże mu w samorealizacji. 

Chociaż z pochodzenia nie jest kęczaninem, 
to szybko pokochał nasze miasto. Jego pasją 
są ludzie i konie.

– Każdy człowiek musi mieć jakąś odskocz-

nię, która pozwoli mu zapomnieć o trudach 
dnia codziennego – mówi.

Jego odskocznią jest jazda westowa, czyli 
przemierzanie wielu kilometrów w siodle, w 
stroju prawdziwego kowboja i noce spędzone 
pod gołym niebem przy blasku ogniska. Mi-
łość do koni pojawiła się u niego nieoczekiwa-
nie zaledwie kilka lat temu. Od tego momentu 

komendant prawie każdy weekend spę-
dza w siodle.

Od blisko 10 lat nie opuścił treningu 
halowej piłki nożnej. Sport pomaga mu 
pozbyć się bagażu emocji, nagromadzo-
nych po całym dniu pracy. Twierdzi, że 
więcej zauważa jako cywil, więc wolne 
chwile spędza często jeżdżąc na rowerze 
i obserwując, co dzieje się w okolicy.

Kiedy brak czasu nie pozwala ko-
mendantowi wybrać się w konny rajd, 
po prostu włącza płytę „Starego dobre-
go małżeństwa” i akompaniując sobie 
na gitarze śpiewa razem z nimi. Gra na 
gitarze to kolejna z jego licznych pasji. 
Muzyka często ułatwia mu łagodzenie 

obyczajów w kontaktach z dziećmi i młodzie-
żą. Serca najmłodszych podbija również orga-
nizując dla nich, wraz z przyjaciółmi, konne 
przejażdżki. Jeden uśmiech dziecka rekom-
pensuje mu cały trud włożony w takie przed-
sięwzięcie. Mawia, że „klimat tworzą ludzie” i 
sam jest na to najlepszym dowodem.

Karina Zoń 

Pochodzi z Kęt, ale większość czasu spędza 
w… Egipcie. Profesor Krzysztof Marek Cia-

łowicz jest archeologiem, pracującym Instytucie 
Archeologii Uniwersytetu Jagiellońskiego. Spe-
cjalizuje się w archeologii śródziemnomorskiej, a 
szczególnie w egiptologii. Od dziesięciu lat pro-
wadzi badania w Tell el-Fachra w Delcie Nilu.

Kilka dni temu kęczanie mieli okazję spotkać 
się z tym wybitnym archeologiem w Muzeum 
im. Aleksandra Kłosińskiego w Kętach, pod-
czas  55. „Spotkania przy armacie”. Zaproszony 
do swej małej ojczyzny, gdzie ukończył LO im. 
Wyspiańskiego, prof. Ciałowicz wygłosił wykład 
o wynikach  pracy swego zespołu: „Kość i złoto – 
najnowsze odkrycia w Delcie Nilu”. Fascynującą 
opowieść o najdawniejszych czasach i formowa-
niu się państwa egipskiego zilustrował nam multi-
medialną prezentacją. Zgromadzona publiczność 
nie chciała wypuścić gościa, wypytywano go 
nie tylko o badania w Egipie, ale był też czas na 
wspomnienia z Kęt.

man

Kęczanin w Delcie Nilu
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Rodzice Maćka są znakomitymi polo-
nistami, ale jego od najmłodszych lat 

pasjonowały liczby. Już jako trzylatek bez-
błędnie dodawał i odejmował do dziesięciu. 
Dziś jest mistrzem matematyki i jednym z 
najzdolniejszych nastolatków w kraju. Sam 
o sobie nie lubi opowiadać, 
chce by traktowano go jak zwy-
kłego uczenia.

Maciek Cisiński ma zaledwie 
jedenaście lat i masę sukcesów na 
koncie. Tylko w tym roku zdobył 
I miejsce w IX edycji konkursu 
„Matematyka Plus”, organizowa-
nym przez Oxford Educational 
International-London, uzyskując 
maksymalne 100 punktów, zo-
stał też finalistą Małopolskiego 
Konkursu Matematyczno-Przy-
rodniczego, w którym był jednym 
z najmłodszych uczestników.  
Wystartował po raz czwarty w 
międzynarodowym konkursie matematycznym 
„Kangur”. Olimpiada ta, rodem z Australii, cie-
szy się ogromnym prestiżem na całym świecie. 
Choć w tym roku Maciek chorował i rodzice 
nie byli przekonani, czy powinien wziąć udział 
w konkursie, on nie stracił optymizmu i wiary 
w siebie. 27 marca wystartował w konkursie i 
bez większego trudu pokonał swych rówieśni-
ków, zdobywając maksymalne 120 punktów. W 
nagrodę za pierwsze miejsce już w lipcu poje-
dzie do Austrii.

To nie koniec wyróżnień dla Maćka. 10 
czerwca w Teatrze Słowackiego w Krakowie 

za szczególne osiągnięcia edukacyjne został 
uhonorowany przez marszałka województwa 
małopolskiego, Marka Nawarę oraz kurator, 
Agatę Szutę. Został objęty programem „Pro-
mocji Zdolnej Młodzieży”.

– Jestem bardzo dumna z sukcesów Maćka. 
Cała społeczność szkoły cieszy 
się jego osiągnięciami – mówi 
Maria Koperska, dyrektor Ze-
społu Szkolno Gimnazjalnego 
nr 2 w Kętach. – Z radością ob-
serwujemy jego postępy w na-
uce. Zależy nam, by stworzyć 
w szkole jak najlepszą atmos-
ferę dla rozwoju takiego talen-
tu. Maciej pracuje w ramach 
indywidualnego programu na-
uczania matematyki. Jest także 
podopiecznym Narodowego 
Funduszu na Rzecz Dzieci, 
gdzie reprezentuje najmłodszą 
grupę małopolskich matema-

tyków. Sukcesy Maćka motywują do pracy 
kolejne zdolne dzieci z naszego regionu. War-
to podkreślić, że w tegorocznym „Kangurze” 
piąte miejsce zdobyła Daniela Wawrzyniak, a 
ósme – Karolina Drabińska. 

Maciek Cisiński chce zostać wykładowcą 
matematyki w Anglii. – Chcę kiedyś przekazy-
wać swoją wiedzę i umiejętności innym – mówi 
– tylko w ten sposób wszystko to, co teraz robię 
nie zostanie zatracone. Na razie jednak myślę 
tylko o wakacjach i odpoczynku.

Alina Pokładnik

ludzie



Ta firma przypomina najlepsze zakłady lotni-
cze świata: hale – choć mniejsze – wygląda-

ją jak hangary do montażu boeingów, wewnątrz 
ludzie w czystych, kolorowych kombinezonach, 
nowoczesne narzędzia i bezwzględny porządek. 
Widać, że każdy doskonale wie, co ma robić i 
wykonuje to w skupieniu i z perfekcją.

Nie jesteśmy w Seatle, ale w… Witkowicach, 
nie w zakładach Boeinga, ale w firmie Auto-
kontener Tadeusza Wróbla. Tu kilkudziesięciu 
ludzi konstruuje nadbudowy na ciężarowe sa-
mochody. Wozy, które wychodzą spod ich ręki 
rozjeżdżają się po całym świecie i służą do naj-
różniejszych celów największym firmom, zna-
nym ekipom i sławnym sportowcom. Mają już 
swoją markę w Polsce i na świecie, choć w Kę-
tach niewielu ludzi wie, że działa tu taka firma.

- To jest samochód, który robimy dla Nor-
wegów, będzie służył do przewozu koni – 
mówi Tadeusz Wróbel, właściciel i twórca 
„Autokontenera”. Pan Tadeusz pokazuje wiel-
ką nadbudowę nad ciężarówką, która przyje-
chała tu wprost z fabryki 
w Niemczech. W środku 
montowane są nie tylko 
boksy dla koni, ale też ob-
szerny przedział dla ludzi: 
salonik, sypialnia, kuchnia, 
toalety – wszystko kryje się 
w jednej, wielkiej naczepie 
TIRa. 

Obok stoi inny samo-
chód, ale w nim z bocz-
nych ścian naczepy będą 
się wysuwać całe segmenty, 
tworząc dosłownie dom na 
kółkach. Takie naczepy zbudowano już w Au-
tokontenerze dla teamu kolarskiego Ryszarda 
Szurkowskiego i dla zespołu rajdowca Leszka 
Kuzaja. W aucie tego drugiego mieszczą się 
nie tylko sportowe subaru, ale pod nimi cały 
warsztat serwisowy.  Podobne auto wykonano 
tu dla ekipy rajdowców jeżdżących samochoda-
mi porsche oraz dla zespołów motocyklowych. 
Montowane są kolejne.

 Segment osobowy w takim sa-
mochodzie przypomina luksusowy 
apartament hotelowy. Ściany wyło-
żone są drewnem palisandrowym lub 
cedrowym, a wszelkie urządzania i 
wyposażenie pochodzą z najlepszych 
firm. Kilkuosobowa ekipa ma nie tylko 
wygodne miejsce do pracy, ale też wy-
poczynku: są piętrowe łóżka, kuchen-
ka, natryski i telewizja. Taka naczepa 
to koszt stu kilkudziesięciu tysięcy 
złotych. Można by nią objechać świat 
dookoła.

Tadeusz Wróbel wspomina, jak za-
czynał kilkanaście lat temu. Wtedy 
jego firma robiła zabudowy przestrze-

ni towarowych 
na polonezach 
truckach. Potem 
przyszedł czas 
na niewielkie, a 
z czasem coraz 
większe chłod-
nie. Asortyment i 
zakres wykony-
wanych prac po-
większał się pro-
porcjonalnie do 
stopnia zaawan-
sowania technicz-
nego zamówień, 
które nadchodzi-
ły. Obecnie Auto-
kontener jest lide-
rem w produkcji 
naczep do wozów 
transmisyjnych dla telewizji. Takie 
wozy zrobiono już w Witkowicach 

dla Telewizji Pol-
skiej, dla TVN 
i dla Polsatu. - 
Obecnie moja fir-
ma wykonuje taki 
wóz dla telewizji chińskiej – mówi 
Tadeusz Wróbel i pokazuje swoich 
ludzi przy pracy w takim samocho-
dzie. A w 13-metrowej naczepie 
instalowane są właśnie wszelkie 
instalacje i stelaże, które niebawem 
wypełnią urządzenia Thompsona. 
Będą tu trzy przedziały: kablowy, 
audio, dźwiękowy i techniczny. Za 

kilka tygodni auto powędruje do Chin.
Chińczycy poszukiwali w Europie producenta dla 

swojego wozu i przez rekomendacje innych stacji 
trafili do Witkowic. Taki jak dla nich wóz transmisyj-
ny z pełnym wyposażeniem kosztuje ok. 30 mln zł!

Dziś w Autokontenerze pracuje 50 ludzi, niemal 
wszyscy swojego fachu uczyli się na miejscu, tu w 
firmie. Dziś są wysokiej klasy fachowcami. – Naj-
lepsi z nich pracują tu po 15 lat – mówi szef firmy. 

Z dumą podkreśla, że zamówienia płyną nie dlate-
go, że Autokontener ma konkurencyjne ceny, ale 
dlatego, że jego wyroby mają najwyższą jakość i są 
solidniejsze, niż firm zachodnich. – Tu nie ma miej-
sca na fuszerkę, a liczy się tylko perfekcja – mówi 
właściciel. W pracy, zwłaszcza projektowej poma-
ga panu Tadeuszowi jego brat Henryk. To on głów-
nie, według ścisłych wskazówek klienta, projektuje 
kolejne naczepy i ich technologiczne rozwiązania.

Na zdjęciach w gabinecie właściciela widać po-
stacie, które już dziś są historią sportu, np. Ryszarda 
Szurkowskiego czy Franza Konrada, u którego swo-
ją karierę zaczynał Michael Schumacher. Na innych 
zdjęciach Leszek Kuzaj zwiedza zakład i ogląda swój 
gotowy samochód. Dziś jest już nie tylko klientem, 
ale też przyjacielem Tadeusza Wróbla. Jak buduje się 
taką firmę? – pytam szefa Autokontenera. 

– Pierwsze 10 lat to męka, dopiero cierpliwość i 
upór przynoszą rezultaty – odpowiada. – Żeby osią-

gnąć poziom zachodni woziłem swoich ludzi 
po największych torach wyścigowych, jak 
Monza, aby widzieli, jak wyglądają wozy 
i praca firmowych ekip, którym mieliśmy 
dorównać. Dziś, gdy przyjeżdżają tu np. nasi 
kontrahenci z Niemiec, ze zdumieniem i po-
dziwem przyglądają się mojej firmie – doda-
je jej właściciel.

Rzeczywiście, firma jest przeciwieństwem 
stereotypu polskiej gospodarki, jaki noszą w 
sobie przeciętni Niemcy. Zaawansowaniem 
technicznym, poziomem swoim wyrobów 
i jakością pracy Autokontener jest już przy-
kładem, jak z małej, prowincjonalnej firmy 
można zrobić solidny, europejski zakład. 

Marek Nycz

W naszej gminie jest firma znana i ceniona w całej Polsce, Europie, a nawet w Chinach

W Witkowicach jak w Seatle

Ryszard Szurkowski i Tadeusz Wróbel

Samochód dla Telewizji Polskiej to nie lada wyzwanie

Kto by przypuszczał, że wewnątrz
naczepy można stworzyc taki luksus.
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XVIII sesja Rady Miejskiej w 
Kętach została zwołana na dzień 
30 maja 2008 r. na godz.13.00 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy 
Kęty. Poniżej przedstawiamy 
krótką relację z przebiegu sesji. 

Po stwierdzeniu prawomoc-
ności sesji ustalono porządek 
obrad, przyjęto protokół z obrad 
poprzedniej sesji oraz zapozna-
no się z informacją Przewodni-
czącego Rady o działaniach 
podejmowanych w okresie mię-
dzysesyjnym.

Następnie kierownicy zakła-
dów opieki zdrowotnej zdro-
wia, które zawarły kontrakty z 
Narodowym Funduszem Zdro-
wia przedstawili informację 
o realizacji zadań z zakresu 
ochrony zdrowia za rok 2007. 
Informację złożyły: Niepublicz-
ny Zakład Opieki Zdrowotnej 
(NZOZ) „STOMKENT”, Niepu-
bliczny Specjalistyczny Zakład 
Opieki Okulistycznej „OCULO-
MED”, Gminny Zakład Opieki 
Zdrowotnej. Mimo zaproszenia 
nie byli obecni i nie złożyli in-
formacji przedstawiciele: NZOZ 
„Hipokrates”, NZOZ „ESKU-
LAP”, NZOZ - praktyka lekarza 
rodzinnego w Bulowicach, Spe-
cjalistycznego Centrum Sto-
matologicznego „MEDICUS”, 
NZOS Poradnia dla Kobiet w 
Kętach, Gabinetu stomatolo-
gicznego w Witkowicach.

Następnie głosowano nad 
projektami uchwał:

 1. Uchwała wyrażająca zgo-
dę na sprzedaż nieruchomości 
położonej w Kętach. Uchwała 
umożliwia sprzedaż nierucho-
mości przy ul. Kościuszki 1 
w trybie przetargu nieograni-
czonego zgodnie z informacją 
o planie sprzedaży nierucho-
mości gminnych. Część rad-
nych wnioskowała o usunięcie 
tego punktu z porządku obrad. 
Przed głosowaniem głos zabrał 
pan Adam Kruczalak. Apelo-
wał w imieniu Stowarzyszenia 
Obywatelskiego „Starówka” o 
przywrócenie świetności temu 
budynkowi i utworzeniu tam 
miejsca spotkań dla mieszkań-
ców. Zwrócił uwagę, że nie ma 
znaczenia kto będzie właści-

cielem budynku jeśli go dobrze 
wykorzysta. Pan Józef Kolasa 
ponowił swój apel o prawo do 
pierwokupu. Zagroził, że za-
skarży przyjętą uchwałę do 
sądu. W odpowiedzi burmistrz 
Roman Olejarz zaznaczył, że 
gmina nie może sprzedać ka-
mienicy w trybie bezprzetargo-
wym, gdyż lokale użytkowane 
przez kilku najemców są tylko 
częścią całości przeznaczonej 
do zbycia. Wynik głosowania 
: 12 Radnych za; 8 przeciw; 2 
wstrzymało się od głosu.

 2. Uchwała w sprawie przy-
jęcia Gminnego Programu 
Aktywności Lokalnej „Czas na 
aktywność” na lata 2008-2013. 
Gminny program „Czas na ak-
tywność” jest uzupełnieniem 
zapisów zawartych w Strate-
gii rozwiązywania problemów 
społecznych. Kluczowym za-
daniem programu jest przeciw-
działanie zjawisku wykluczenia 
społecznego. Narzędziem jego 
realizacji są kontrakty socjal-
ne oraz program aktywności 
lokalnej. Program ma być fi-
nansowany z dochodów gminy 
oraz ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego oraz 
ze źródeł zewnętrznych.

 Wynik głosowania : 19 Rad-
nych za; 0 przeciw; 1 wstrzy-
mało się od głosu.

 3. Uchwała w sprawie za-
warcia porozumienia międzyg-
minnego w sprawie partner-
stwa przy realizacji projektu 
systemowego w ramach Pro-
gramu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki współfinansowanego 
ze środków Europejskie-
go Funduszu Społecznego. 
Uchwała upoważnia Burmi-
strza Gminy Kęty do zawar-
cia porozumienia z gminami: 
Oświęcim, Osiek i Polanka 
Wielka w sprawie realizacji 
zadań z zakresu pomocy spo-
łecznej objętych projektem z 
Europejskiego Funduszu Spo-
łecznego, Priorytet VII, Pod-
działanie 7.1.1 Beneficjentem 
tej współpracy będzie Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej.  
Wynik głosowania : 19 Rad-
nych za; 0 przeciw; 1 wstrzy-
mał się od głosu.

 4. Uchwała zmieniającej 
uchwałę nr VIII/51/2007 Rady 
Miejskiej w Kętach z dnia 27 
kwietnia 2007 r. w sprawie 
ustalenia najniższego wynagro-
dzenia i uzgodnienia wartości 
jednego punktu w systemie wy-
nagrodzeń pracowników gmin-
nych jednostek budżetowych.

Na wniosek kierownika Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kętach zmieniono 
najniższe wynagrodzenie i war-
tość punktu w systemie wyna-
grodzeń z dniem 01.06.2008.

 Wynik głosowania : 16 Rad-
nych za; 0 przeciw; 1 wstrzymał 
się od głosu.

 5. Uchwała w sprawie udzie-
lenia Powiatowi Oświęcimskie-
mu pomocy finansowej.

Starosta Oświęcimski zwró-
cił się do władz gminnych 
o wyasygnowanie środków 
budżetowych na zakup wy-
posażenia dla Oddziału 
Anestezjologii i Intensywnej 
Terapii ZZOZ w Oświęcimiu. 
Stosowne środki pomocowe 
zarezerwowano w budżecie, 
a uchwała upoważnia burmi-
strza do ich przekazania Po-
wiatowi. Wynik głosowania : 
20 Radnych za; 0 przeciw; 0 
wstrzymało się od głosu.

6. Uchwała w sprawie udzie-
lenia Powiatowi Wadowickiemu 
pomocy finansowej. Gmina 
Kęty od lat współfinansuje Spe-
cjalny Ośrodek Szkolno Wy-
chowawczy w Kaczynie - Filia 
w Kętach. Środki przekazywa-
ne są na konto Starostwa Po-
wiatowego w Wadowicach jako 
Oranu prowadzącego.

 Wynik głosowania : 20 Rad-
nych za; 0 przeciw; 0 wstrzy-
mało się od głosu.

7. Uchwała w sprawie usta-
lenia jednolitego tekstu statutu 
Domu Kultury w Kętach.

Statut Domu Kultury został 
przyjęty 8 września 2000 roku i 
od tamtej pory był pięciokrotnie 
nowelizowany. W celu uzyska-
nia jego przejrzystości należało 
przyjąć ujednolicony tekst.

 Wynik głosowania : 20 Rad-
nych za; 0 przeciw; 0 wstrzy-
mało się od głosu.

8. Uchwała w sprawie wyra-
żenia opinii o projektowanych 
obszarach Europejskiej Sieci 
Ekologicznej Natura 2000 na 
terenie Gminy Kęty. Radni ne-
gatywnie ocenili proponowany 
zasięg Europejskiej Sieci Eko-
logicznej Natura 2000 na tere-
nie Gminy Kęty przedstawiony 
przez Ministerstwo Środowi-
ska. Zaproponowali nowy ob-
szar odzwierciedlający miej-
sca żerowania i gniazdowania 
ptaków istotnych dla Obsza-
rów Specjalnej Ochrony. Wy-
nik głosowania : 11 Radnych 
za; 3 przeciw; 6 wstrzymało 
się od głosu.

9. Uchwała w sprawie zmian 
uchwały budżetowej gminy Kęty 
na rok 2008. Uchwała zwięk-
sza dochody budżetowe do 
65 098 412 zł oraz zmniejsza 
wydatki do kwoty 68 502 310 
zł. W związku z tymi zmianami 
zmniejszy się przychód budże-
tu z tytułu wolnych środków do 
kwoty 1 831 580 zł.

 Wynik głosowania : 17 Rad-
nych za; 0 przeciw; 0 wstrzy-
mało się od głosu.

10. Uchwała zmieniającej 
Uchwałę Nr XVI/128/2008 
Rady Miejskiej w Kętach z 
dnia 14 marca 2008 r. w spra-
wie przekształcenia Miejskie-
go Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji (MZWiK) w Kętach 
w spółkę z ograniczoną odpo-
wiedzialnością. Zmiany wpro-
wadzone tą uchwałą zwięk-
szają gwarancję uzyskania 
tzw. Sukcesji uniwersalnej 
przy przekształceniu MZWiK, 
czyli że nowopowstała spółka 
przejmie prawa i obowiązki 
swojej poprzedniczki związa-
ne w zakresie prawa pracy, 
podatkowego i handlowego.

 Wynik głosowania : 12 Rad-
nych za; 2 przeciw; 5 wstrzy-
mało się od głosu.

11. Uchwała w sprawie za-
bezpieczenia wekslem in blan-
co środków finansowych w 
ramach dofinansowania zada-
nia „Budowa Sali przy Zespo-
le Szkół w Bielanach”. Gmina 
chcąc otrzymane dofinanso-
wanie ze środków Funduszu 

Relacja z XVIII sesji Rady Miejskiej w Kętach
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Rozwoju Kultury Fizycznej na to 
zadanie musi przedłożyć zgodę 
Rady Miejskiej na zabezpiecze-
nie dofinansowania wekslem 
In blanco. Wynik głosowania 
: 19 Radnych za; 0 przeciw; 0 
wstrzymało się od głosu. 

Po przegłosowaniu uchwał 
odbyła się dyskusja na temat 
oświaty w gminie. Wzięli w niej 
udział dyrektorzy placówek 
przedszkolnych i szkolnych. Za-
stępca burmistrza Błażej Banaś 
zapoznał zebranych z danymi 
organizacyjnymi, finansowy-
mi, osiągnięciami i sukcesami 
w olimpiadach i konkursach za 
rok szkolny 2006/2007 i z nie-
pełnymi danymi za kończący 
się rok. Radny Stanisław Tade-
usz Drzyżdżyk interesował się 
problemami z zapisem dzieci 
do przedszkoli i ewentualnymi 
zamianami jakie wniesie plano-
wana reforma edukacji. W opinii 
zastępcy burmistrza Błażeja Ba-
nasia problemem przy zapisach 
do przedszkoli było składanie 
kilku podań w różnych placów-
kach przez rodziców. W wyni-
ku planowanej reformy oświaty 
około 300 sześciolatków z gmi-
ny Kęty trafi do szkół podsta-
wowych. Władysław Hebda, 
przewodniczący Komisji Spraw 
Społecznych zreferował obser-
wacje poczynione przez Komi-
sję w trakcie wizytacji placówek. 
Głównym problemem jest stan 
bazy lokalowej. Pomimo kłopo-
tów podkreślił starania pedago-
gów mające na celu stworzenie 
jak najlepszych warunków do 
nauczania. Dyrektorzy, docenia-
jąc wysiłek ponoszony przez sa-
morząd zwracali uwagę na finan-
sowe potrzeby poszczególnych 
placówek. Burmistrz Roman 
Olejarz podsumował dotychcza-
sowe nakłady na szkolnictwo. 
Zaznaczył, że w pierwszej kolej-
ności ponoszone są nakłady na 
poprawę bazy szkolnej. Podkre-
ślił, że dla gminy edukacja sta-
nowi priorytet i nakłady przezna-
czone na nią są proporcjonalne 
do możliwości. Na zakończenie 
dyskusji burmistrz podziękował 
wszystkim instytucjom zaan-
gażowanym w edukację ekolo-
giczną za ich wkład w zdobytą 
przez naszą gminę nagrodę w 
III edycji Konkursu Ekologicz-
na Gmina Województwa Ma-
łopolskiego. Przedstawicielom 
tych placówek, wśród których 
zdecydowaną większość sta-

nowiły szkoły, wręczył okolicz-
nościowe dyplomy. Następnie 
przedstawiono uchwały stałych 
Komisji Rady. Radni zapoznali 
się ze sprawozdaniem z dzia-
łalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym.

W kolejnej części sesji przy-
stąpiono do odpowiedzi na in-
terpelacje i zapytania radnych.

Radnego Stanisława Tadeusza 
Drzyżdżyka interesowała spawa 
Zarządów Dzielnic, w których nie 
udało się wybrać nowych władz 
na zebraniach które odbyły się w 
I kwartale tego roku.

Burmistrz Roman Olejarz 
przypomniał, że wybory nie mo-
gły dojść do skutku w wyniku 
braku kworum. Zebrania wybor-
cze zostaną powtórzone.

Radny Stanisław Tadeusz 
Drzyżdżyk wnioskował o usta-
wienie znaku zakazu zatrzy-
mywania się na ul. Żwirki i 
Wigury. Burmistrz Roman Ole-
jarz oznakowanie we wspo-
mnianym rejonie jest wystar-
czające i nie można dowolnie 
podwajać oznaczeń.

Radny Kazimierz Babiuch 
zainteresowany był sprawą doj-
ścia do przystanku autobusowe-
go w Bielanach w kierunku Kęt. 
Planowany w tym rejonie zjazd 
z drogi uniemożliwi swobodne 
dotarcie na przystanek.

Kierownik wydziału Utrzy-
mania i Rozwoju Infrastruktury 
Urzędu Gminy w Kętach Adam 
Hałatek odpowiedział, że Urząd 
Gminy podjął już stosowne kroki 
w Zarządzie Dróg Wojewódz-
kich w Krakowie, gdyż został 
przerwany ciąg pieszy w tam-
tym rejonie.

Radny Ryszard Janeczko 
skarżył się na niewystarczający 
zakres prac remontowych na 
drogach gminnych i powiato-
wych po okresie zimowym.

Kierownik wydziału Utrzy-
mania i Rozwoju Infrastruk-
tury Urzędu Gminy w Kętach 
Adam Hałatek zauważył, że 
roboty remontowe są wciąż 
w toku, ze względu na ich 
duży zakres.

Radny Rafał Ficoń powołując 
się na informacje z „Kęczanina” 
dopytywał się, czy planowane 
są ekrany dźwiękochłonne przy 
nowej obwodnicy. Wicebur-
mistrz Anna Gacek - Bilczewska 
wyjaśniła, że na chwilę obecna 
czekamy na decyzje środowi-
skową, po wydaniu której będzie 

wiadomo jakie nakłady należy 
uwzględnić przy realizacji tego 
zadania.

Radny Krzysztof Ostafin inte-
resował się kiedy zostaną zakoń-
czone prace przy ul. Wszystkich 
Świętych i zakresem planowa-
nych prac chodnikowych.

Kierownik wydziału Utrzy-
mania i Rozwoju Infrastruktury 
Urzędu Gminy w Kętach Adam 
Hałatek podał jako planowa-
ny termin zakończenia prac 30 
sierpnia 2008 roku. Gmina za-
strzegła sobie prawo do zamó-
wień uzupełniających i jeśli z re-
alizacji tego zadania pozostaną 
jakieś fundusze to z nich chod-
nik zostanie przedłużony w sto-
sunku do zleconego zakresu.

Radny Tomasz Bąk zwrócił 
uwagę, że przy planowaniu re-
montu na ul. Wyspiańskiego nie 
uwzględniono progów zwalnia-
jących przy znajdujących się 
tam szkołach. Wiceburmistrz 
Anna Gacek-Bilczewska wyja-
śniła, że w projekcie rzeczywi-
ście nie są uwzględnione progi 
zwalniające ale rozważana jest 
budowa podniesionych przejść 
dla pieszych.

Radny Tomasz Bąk był zain-
teresowany sprawą decyzji śro-
dowiskowej dla firmy CMC.

Wiceburmistrz Anna Ga-
cek - Bilczewska poinformo-
wała, że firma CMC wycofa-
ła swój wniosek o wydanie 
stosownej decyzji.

Radny Tomasz Bąk pytał się 
na jakim etapie są sprawy zwią-
zane z powołaniem Lokalnej 
Grupy Działania „Dolina Soły” i 
jak można do niej przystąpić.

Pani Janina Zontek jako oso-
ba odpowiedzialna za koordy-
nacje działań przy tworzeniu 
LGD w gminie Kęty odpowie-
działa, że opracowano statut i 
złożono wniosek o rejestrację 
w sądzie. W najbliższym cza-
sie planowane są prace nad 
strategią LGD. Na spotkania 
organizacyjne zapraszani są 
przedstawiciele podmiotów 
które złożyły ankiety informu-
jące o chęci uczestnictwa w 
powstającej LGD.

Radny Janusz Kruczała in-
terweniował w sprawie oświe-
tlenia kilku ulic. Narzekał na 
zły stan ul. Północnej, która 
po opadach deszczu staje się 
trudna do pokonania.

W sprawie oświetlenia wice-
burmistrz Anna Gacek - Bilczew-

ska obiecała monitorowanie 
sprawy w firmie ENION. Bur-
mistrz Roman Olejarz zazna-
czył, że stosunkowo niedawno 
był zrobiony remont ul. Północ-
nej. Zaznaczył, że jest to typowa 
droga rolnicza i gdy wjeżdża na 
nią ciężki sprzęt okresowo jej 
stan się pogarsza.

Radny Janusz Kruczała za-
apelował o kolejny remont, gdyż 
w jego opinii droga ta jest w tra-
gicznym stanie.

Radny Lesław Kuźma stwier-
dził, że jego wystąpienie na 
sesji różniło się od tego zapre-
zentowanego w relacji w „Kę-
czaninie”.

Burmistrz Roman Olejarz za-
znaczył, że materiał umieszcza-
ny w „Kęczaninie” jest relacją, a 
nie stenogramem. Relacja z wy-
stąpienia Radnego merytorycz-
nie odpowiada wystąpieniu.

Radny Lesław Kuźma intere-
sował się co się dzieje z pismem 
rady sołeckiej w sprawie parkin-
gu w Bulowicach.

Wiceburmistrz Anna Gacek - 
Bilczewska poinformowała, że 
odpowiedź została skierowana 
do sołtysa.

W ramach wolnych wniosków 
i informacji dyrektor Gminnej 
Biblioteki poinformowała rad-
nych o zmianach w „Kęcza-
ninie” jakie zaszły w wyniku 
przejęcia funkcji wydawniczej. 
Na wniosek radnego Tomasza 
Bąka głos zabrał pan Wójcik - 
przedstawiciel mieszkańców z 
ulic Granicznej, Zacisze, Bato-
rego oraz Mickiewicza. Skarżył 
się on na uciążliwe sąsiedztwo 
zakładów meblarskich Beka. 
Burmistrz Roman Olejarz wy-
jaśnił, że Urząd Gminy skiero-
wał wystąpienie do Wojewódz-
kiego Inspektora Ochrony 
Środowiska (WIOŚ), który jest 
organem władnym do podej-
mowania kontroli. Pan Wójcik 
zobowiązał się dostarczyć do 
Urzędu własną koresponden-
cję od WIOŚ.

Pod koniec sesji radni podjęli 
decyzję o przełożeniu czerw-
cowej sesji z piątku na środę 
w związku z potrzebą podjęcia 
uchwały o ustaleniu kapitału 
przekształcanego Miejskiego 
Zakładu Wodociągów i Kanali-
zacji w Kętach w spółkę z ogra-
niczoną odpowiedzialnością.

Na zakończenie radni zapo-
znali się też z pisami jakie trafiły 
do Rady Miejskiej.
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W ostatnim okresie na naszej stronie 
zorganizowaliśmy dwie kolejne ankiety.

W pierwszej ankiecie, trwającej od 5 do 
25 maja, pytaliśmy, czy przekazali Pań-
stwo 1% swojego podatku na rzecz orga-
nizacji pożytku publicznego. Z pośród 109 
osób które zdecydowały się wziąć udział w 
naszej ankiecie pozytywnie odpowiedzia-
ło aż 65%. W podobnej ankiecie zorga-
nizowanej w Urzędzie Gminy Kęty przez 
Urząd Marszałkowski Województwa Mało-
polskiego wyniki tej były zbliżone. 67,5% 
badanych zadeklarowało przekazanie 1% 
podatku na rzecz organizacji pożytku pu-
blicznego.

Kolejna ankieta dotyczyła szans naszej 
reprezentacji na Mistrzostwach Europy. 
Pomimo, ze trwała ona stosunkowo krótko, 
bo tylko od 26 maja do 6 czerwca, wzięło 
w niej udział 170 osób. Większość osób 
optymistycznie podeszła do zagadnienia i 
stwierdziła, że wygramy Mistrzostwo Eu-
ropy! Jednak prawie 25% osób biorących 
udział w naszej ankiecie nie daje szans 
naszym piłkarzom nawet na wyjście z 
grupy. Podobna liczba odpowiadających 
twierdzi, że uda się biało-czerwonym 
dojść do ćwierćfinału (12,94%) i półfinału 
(10,59%). Jedynie 3 osoby obawiają się 
porażki w finale.

Zachęcamy Państwa do wzięcia udzia-
łu w kolejnych ankietach organizowanych 
przez nas. Tym razem pytamy, jak ocenia-
cie Państwo zmiany jakie ostatnio zaszły 
w „Kęczaninie”.

Ankiety
Już po raz czwarty gmi-

na Kęty została doceniona 
za działania podejmowane 
na rzecz ochrony środo-
wiska. Tym razem zostali-
śmy nagrodzeni w III edy-
cji Konkursu Ekologiczna 
Gmina Województwa Ma-
łopolskiego zorganizowa-
nego przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środo-
wiska (WFOŚ).Wręcze-
nie nagród odbyło się 16 
maja w gmachu Teatru im. 
Juliusza Słowackiego w 
Krakowie. Uroczystą galę 
otworzył Prezes Zarządu 
WFOŚ Krzysztof Bolek. 
W swym wystąpieniu za-
znaczył, że przy ocenie 
poszczególnych gmin 
kierowano się tylko obiek-
tywnymi, łatwymi do zwe-
ryfikowania wskaźnikami. 
Następnie wraz ze swoimi 
zastępcami – Wiesławem 
Burym i Janem Wieczor-
kowskim wręczył zwycięz-
com w poszczególnych 
kategoriach nagrody. Jako 

pierwsza została wręczona 
nagroda w kategorii Eduka-
cja Ekologiczna i Ochrona 
Przyrody. W imieniu naszej 
gminy odebrał ją burmistrz 
Roman Olejarz. Podkreślił 
on, w swoim wystąpieniu, 
że to będzie impulsem 
do wytężonej pracy w tej 
dziedzinie. W pozostałych 
kategoriach zwyciężyły: 
Miasto Tarnów w kategorii 
EKO PRIX, Miasto Kraków 
w kategorii Ochrona Wód, 
Gmina Sułkowice w kate-
gorii Ochrona Powierzchni 

Ziemi. Wszyscy nagrodze-
ni poza nagrodami finan-
sowymi otrzymali drzewko 
grab. Jak zadeklarował 
burmistrz Roman Olejarz 
zostanie ono posadzone 
w specjalnym miejscu aby 
przypominać mieszkań-
com naszej gminy o tej na-
grodzie. Spotkanie zakoń-
czył koncert Beaty Wardak 
(mezzosopran) i Leszka 
Świdzińskiego (tenor) oraz 
orkiestry Obligato pod ba 
tutą Jerzego Sobeńko.

Ekologiczna gmina
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   Wyniki otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych zleconych przez 
Gminę Kęty w 2008r.
  Działając na podstawie ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie ( Dz. U. Nr 96 poz. 873 z późn. zm. ) ogłaszam wyniki 
otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych:

1. Upowszechnianie kultury fizycznej i 
sportu.

Lp. Nazwa oferenta Kwota przyznanej 
dotacji w zł

1 UKS „Sokół” Kęty 15 000

2 MKS „Tempo” Kęty 26 000

3 UMKS „Kęczanin” Kęty 50 000

4 TS „Hejnał” Kęty 82 500

5 LKS „Niwa” Nowa Wieś 40 000

6 LKS „Zgoda” Malec 38 000

7 LKS „Orzeł” Witkowice 33 000

8 LKS Bulowice 30 000

9 ŁKS „Soła” Łęki 27 000

10 PUKS Bielany 2 500

11 MSPS „Sparta” Bulowice 1 000

2. Organizacja i prowadzenie zajęć 
terapeutyczno-edukacyjnych dla  dzieci  z
 rodzin z problemem alkoholowym  oraz  
dla osób  współuzależnionych.

Lp. Nazwa oferenta Kwota przyznanej 
dotacji w zł

1 Stowarzyszenie 
Zarejestrowane Klub 
Trzeźwości „Remont”, 
Kęty os. Wyszyńskiego 8

9 000

3. Organizacja i prowadzenie zajęć 
integracyjno-terapeutycznych..
Nie wpłynęła żadna oferta.

4. Prowadzenie Młodzieżowych Orkiestr 
Dętych w sołectwach Gminy Kęty.

Lp. Nazwa oferenta Kwota przyznanej 
dotacji w z

1 OSP w Bielanach 6 550

2 OSP w Bulowicach 6 000

3 OSP w Witkowicach 5 200



W ostatnim ty-
godniu maja 

uczniowie Powiato-
wego Zespołu Nr 9 
Szkół im. Marii Dą-
browskiej w Kętach 
gościli już po raz pią-
ty uczniów ze szkoły 
partnerskiej BBS 1 
z Uelzen w Dolnej 
Saksonii. Dwunastu 
niemieckich kolegów 
przyjechało do Kęt ra-
zem ze swym dyrektorem Horstem Ahrensem. 
Organizatorkami tej polsko-niemieckiej wymia-
ny były nauczycielki języka niemieckiego Mag-
dalena Gryboś i Małgorzata Esveld-Gotkiewicz.

Gości przywitano już na dworcu w Bielsku-
Białej, skąd rodziny polskich uczniów zabrały 
ich do swoich domów. Następnego dnia, w 
sobotę, w karczmie „Nowy Rzym” w Kobier-
nicach przygotowano spotkanie integracyjne, 
podczas którego młodzież mogła się lepiej po-
znać. Młodzi Niemcy przedstawiali się wtedy 
po polsku, a Polacy po niemiecku. Niedzie-
la była dniem rodzinnym, ale młodzi ludzie 
chcieli ten czas także spędzić razem i umówili 
się wszyscy na szczycie góry „Żar”.

Poniedziałek uczniowie spędzili w Kętach. 
Zostali powitani przez dyrektora szkoły Andrze-
ja Szafrańskiego, który w języku niemieckim 

wyraził radość z kontynuacji spotkań. Następ-
nie młodzież udała się na lekcje języków ob-
cych, po czym wzięła udział w zabawie „Part-
ner-Interview” i quizie muzycznym „Jaka to 
melodia?”. Piosenki śpiewał i grał na gitarze 
nauczyciel języka angielskiego Sławomir 
Dwornik. Po zajęciach w szkole młodzież 
udała się na spacer po rynku kęckim, który za-
kończył się wizytą w muzeum im. A. Kłosiń-
skiego i spotkaniem z władzami gminy Kęty. 
Burmistrz Roman Olejarz przybliżył gościom 
historię Kęt i przedstawił aktualną sytuację mia-
sta. Obdarował ich upominkami, a szkoły otrzy-
mały okolicznościowe albumy wydane z okazji 
730. rocznicy nadania praw miejskich. Następ-
nego dnia uczniowie udali się na wycieczkę do 
Wieliczki i Krakowa. Kopalnia Soli, zabytki i 
atmosfera Krakowa wywarły na gościach duże 
wrażenie, co podkreślali potem w ankietach pod-

sumowujących program. Kolej-
nego dnia odwiedzili Zakopane, 
gdzie mieli możliwość odbyć 
długi spacer Doliną Kościeliską 
do schroniska Ornak i wyjechać 
kolejką górską na Gubałówkę. 
Naszym, gościom gór nigdy do-
syć, ponieważ pochodzą z nizin-
nych terenów okolic Hamburga, 
w związku z czym następnego 
dnia zaproponowaliśmy im wę-
drówkę po naszym Beskidzie 

Małym. Widok z Leskowca był 
dla nich nie mniej atrakcyjny niż  z Gubałówki. 
Ostatniego dnia uczniowie zwiedzili Muzeum 
Auschwitz Birkenau, a po południu  udali się 
na spotkanie pożegnalne. Z rozmów  i ankiet 
przeprowadzonych na koniec spotkania jasno 
wynika, że młodzież obu szkół bardzo się za-
przyjaźniła i już snuje plany, co do kolejnych 
spotkań. Wymiana ta jednak nie byłaby możli-
wa bez pomocy finansowej Polsko Niemieckiej 
Współpracy Młodzieży z siedzibą w Warszawie, 
Rady Szkoły, Rady Rodziców przy PZ Nr 9 oraz 
prywatnych sponsorów: Państwa Góreckich z 
firmy „Argo”, Pana Romana Obidowicza i Pani 
Badan z firmy „BADAN- systemy grzewcze”. 
Rewizytę zaplanowano na wrzesień i uczniowie 
nie mogą się jej już doczekać. 

Magdalena Gryboś
Małgorzata Esveld-Gotkiewicz

Udane spotkanie

Minęło 15 lat partnerstwa szkół i wymia-
ny młodzieży pomiędzy Powiatowym 

Zespołem Szkół Nr 10 Szkół Mechaniczno-
Elektrycznych im. Mikołaja Kopernika w Kę-
tach oraz Theodor-Heuss Realschule w Uel-
zen. Z tej okazji w maju odbyło się spotkanie 
nauczycieli z obu szkół.

Spotkanie rozpoczęło się od wspólnej wy-
cieczki w Pieniny. Były one dużą atrakcją dla 
mieszkańców Dolnej Saksonii, gdzie królują 
równiny. Szczególne wrażenie na gościach 
zrobił Pieniński Park Narodowy z największą 
atrakcją - przełomem Dunajca. Przepłynęliśmy 
trasę o długości 18 km do przystani w Szczaw-
nicy. W drodze podziwialiśmy zabytkowe bu-
dowle oraz Trzy Korony. Ciąg dalszy naszej 
wędrówki wiódł poprzez Wąwóz Homole, a 
w drodze powrotnej zwiedziliśmy zabytkowy 
drewniany kościół w Dębnie. Naszych kole-
gów z Niemiec interesowało wszystko i żaden 
szczegół nie umknął ich uwadze. 

Trzeci Maja oraz obchody naszego święta 
narodowego stały się okazją do przemyśleń 
i rozmów. Jedna z młodych nauczycielek 
niemieckich – Sibylle Draber – wspominała 
swoją babcię mieszkającą w małej miejsco-
wości graniczącej z Polską, która tradycyjnie 
co roku w dniu 3 Maja uczestniczyła we mszy 

świętej razem z Polakami, chociaż dla Niem-
ców był to zwykły dzień. 

Tego samego dnia nasi goście mieli okazję 
poznać zabytkowy klasztor franciszkanów, a 
w domu pani Jolanty Klęczar-Horak – kolek-
cję obrazów i dziel sztuki użytkowej autorstwa 
pani Kai Dudek. Artystka jest emerytowaną na-
uczycielką Powiatowego Zespołu Nr 10 Szkół 
Mechaniczno-Elektrycznych w Kętach. Po 
południu odbyło się spotkanie w ogrodzie pani 
Jolanty Klęczar-Horak, głównej organizatorki 
wymiany nauczycieli. Na spotkanie przybyli 
wiceburmistrz Gminy Kęty Błażej Banaś, nasz 
dyrektor Rafał Ficoń oraz nauczycielki, które 
zapoczątkowały współpracę dwóch szkół: Mał-
gorzata Banaś oraz Telse Seitschek-Flügge. 

Była gra w piłkę siatkową w plenerze i de-
gustacja  

bigosu 
przygo-
towane-

go przez 
naszą 

koleżan-
kę, ger-

manistkę 
Ewę Mar-

chewkę. 

Wieczorem przy ognisku, długo rozbrzmiewały 
śpiewy w języku polskim i niemieckim. 

Następnego dnia na bielskim dworcu poże-
gnaliśmy naszych gości: Telse Seitschek - Flüg-
ge, Georga Lipinskyego, Kristine Klein, Sibylle 
Draber, Marlies i Kurtdieter Voß, Nikolaia Ka-
rasewitscha i Wilhelma Spangenberga. Gościli 
ich u siebie: Jolanta Klęczar Horak, Małgorzata 
Banaś, Ewa Marchewka, Radosław Śliwka, Bo-
gusław Bargieł,  Agnieszka Kotyńska.

Podziękowania należą się Dyrekcji za wspar-
cie (również finansowe) w organizowaniu 
spotkania z przyjaciółmi z Niemiec. Szcze-
gólnie dziękujemy dyrektorowi Rafałowi 
Ficoniowi za osobiste zaangażowanie w pla-
nowanie wycieczki w Pieniny. Serdeczne po-
dziękowania kierujemy również pod adresem 
koleżanek i kolegów, którzy swój wolny czas 
spędzili z przyjaciółmi z Niemiec. Następne 

spotkanie nauczycieli 
i uczniów z zaprzyjaź-
nionych szkół w Polsce 
odbędzie się jesienią 
tego roku, a młodzież z 
„Kopernika” wyjechała 
na wymianę do Dolnej 
Saksonii 12 czerwca.

Jolanta Klęczar-Horak
Agnieszka Kotyńska

Jak jeden dzień!
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nasze miasto

Tym razem moje odwiedziny w świecie sta-
rych fotografii zaplanowałem w dawnym 

Podlesiu. Sprowokował mnie do tego tematu 
spacer zorganizowany przez Towarzystwo Mi-
łośników Kęt i plany, jakie ma redakcja „Al-
manachu Kęckiego”. 

Spotkaliśmy się 12 czerwca, w słoneczne 
popołudnie. Przyszło 40 osób! Już dawno tylu 
nas nie spacerowało razem po Kętach. Ale 
cóż, Podlesie jest jak magnes, a poza tym była 
okazja, aby posłuchać mieszkańców, którzy 
pamiętają stare historie i niezwykłych ludzi. 
Małgorzata Kasolik-Piecha poprowadziła nas 
ulicami Partyzantów i Żeromskiego, pokazu-
jąc kościoły, dawny Hotel „Seiboth” , restau-
rację „Wrzos” oraz niegdysiejszą restaurację 
Pierkla, gdzie dziś mieści się filia biblioteki. 
Można było się sporo dowiedzieć o znanych 
przedwojennych willach: „Sola – Salus” Zyg-
munta Kłodzińskiego, dyrektora kasy i sekre-

tarza miasta. Przyjrzeliśmy się z 
bliska „Marysieńce”, wybudo-
wanej przez burmistrza Edwarda 
Zajączka jako wiano dla swojej 
córki – Marysi oraz domowi, 
w którym kiedyś  mieściło się 
przedszkole. Przystankiem na 
trasie spaceru była piękna ka-
pliczka na Leśnej Polanie, wy-
budowana 1934 r.

Szczególnie interesujące 
były wspomnienia o historii 
szkoły w Podlesiu, gdzie nas 
ugoszczono. Przybliżyła nam 
je pani Urszula Włodarczyk, 
była dyrektorka tej szkoły. To 
wtedy, przy kawie toczyły się 
rozmowy o czasach, gdy Podlesie 
odkryli dla siebie mieszkańcy Białej i Biel-
ska. Podobno niedzielne pociągi na tej trasie 

były tak przeładowane, że pa-
sażerowie jeździli nawet na ich 
dachach! Kęczanie pozazdrości-
li mieszkańcom Białej i Bielska 
i na początku lat 30. również 
otwarli się w stronę swej zielo-
nej dzielnicy, budując drewnia-
ny most na Sole. Od tego czasu 
wolne dni gromadnie spędzali 

na majówkach pod Złotą Górką.

Podczas naszych spacerowych rozmów 
zaczęła się rodzić idea przywrócenia w Pod-
lesiu obyczaju spędzania tam niedzielnych 
popołudni. Przewodniczący Rady Miejskiej 
Józef Skudlarski zdradził nam swój pomysł 
organizowania w parku letnich koncertów. 
Może kęczanie znowu, jak kiedyś wrócą 
tam na letnisko i piknikowe majówki? Mało 
mamy tu miejsca, aby opisać cały ten spacer, 
ale to nie koniec tematu, bo w najbliższym 
„Almanachu Kęckim” jego zespół zaplano-
wał serię  artykułów o Podlesiu. 

J. W.

Popatrzmy na Podlesie

Jednym z pierwszych domów na Podlesiu był dom Marysieńka

Małgorzata Piecha opowiada o historii dzielnicy



26 czerwca mija 50 lat od największej powodzi XX wieku w Kętach

Czas wielkiej wody

Do dziś mam przed oczyma wydarzenia 
sprzed 50 lat, dni grozy, pomiędzy 26-28 

czerwca 1958 r. Piękny maj tamtego roku za-
kończył się obfitymi opadami i taką schedę 
przekazał czerwcowi. Nie było dnia bez opa-
dów, z brzegów wystąpiły Bulówka, Młynów-
ka, Leśniówka.

Jako młody strażak OSP w Kętach, uczestni-
czyłem wraz z kolegami w nieustannych pracach 
zabezpieczających przy podtopieniach. Prawdzi-
wa groza przyszła jednak od Soły, w niedzielę 26 
czerwca po południu. Na 
stadionie Hejnału odbywał 
się mecz piłkarski, jeśli do-
brze pamiętam – ze Skawą 
Wadowice. Nagle i niespo-
dziewanie woda wtargnęła na 
stadion, łamiąc deski ogrodze-
nia. Wybuchła panika, kibice 
uciekali przez płot w kierun-
ku bramek wyjściowych od 
strony ulicy Zielonej. Alarm 
zastał nas w remizie, gdzie 
przebywaliśmy po powrocie 
z akcji zabezpieczania potoku 
Leśniówka. Drewniany most 
na Sole dosłownie „chodził”,  
szarpany nawałem wody. 

Pamiętam nawet, że w 
wirze wydarzeń i zamiesza-
niu przewodnicząca Miejskiej Rady Narodo-
wej, Bronisława Zbylut złamała palec u ręki.

Wszystkie akcje ewakuacyjne przeprowadzali-
śmy przy pomocy lin: prowadzącego trzymaliśmy 
w kilku na linie, a osoba ewakuowana przypina-
na była pasem bojowym do ratownika, gdyż pęd 
wody był bardzo silny, a jej poziom sięgał metra. 
Ewakuowaliśmy tak państwa Hałatów, mieszka-
jących w okolicach dzisiejszego bloku nr 10 na 
os. Nad Sołą. Zatopiony był obszar aż do domu 
państwa Klisiów przy ul. Sobieskiego 32. 

Ratowaliśmy mieszkańców domków jednoro-
dzinnych za stadionem między ul. Zieloną i Świę-
tokrzyską: państwa Paw, Tobiasz, Miłoń, Szatan, 
Kramarz, Walusiak, Luranc, Turek, Górskich oraz 
mieszkających na ul. Legionów. Ludzi przewożo-
no do sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej.

Wtedy też przemoczony i wyczerpany zgłosił 
się do nas pan Kramarz z ul. Młodzieży Polskiej, 
informując, że jego ciężarna żona jest bliska roz-
wiązania. Nie można jej było zabrać z domu, więc 
przy pomocy lin przetransportowaliśmy tam po-
łożną. Wszystko skończyło się szczęśliwie.

Trwało nerwowe oczekiwanie na wiado-
mość, jaki będzie spust zapory w Porąbce. Za-
powiadano, że będzie to ponad 1000 metrów 
sześciennych na sekundę. A cały czas padało. 
Dysponowaliśmy w tym czasie samochodem 
marki „Fordson”, krytym plandeką, który za-

miast syreny miał dzwon, przy pomocy które-
go ogłaszaliśmy alarm w czasie jazdy.

W pewnym momencie krótki moment wy-
tchnienia w remizie przerwała dramatyczna 
wiadomość. Na drzewach w Pieczkowych Ga-
jach, jak wówczas nazywano tereny za obecną 
oczyszczalnią ścieków, znajdują się ludzie! Co 
robić? Miejsce zostało określone tylko w przy-
bliżeniu, udaliśmy się więc na ul. Słowackiego 
i od domu państwa Wójcików, powiązani li-
nami, brodząc w wodzie wraz z funkcjonariu-

szem milicji st. sierżantem Józefem Kadłucz-
ko, który miał ze sobą lornetkę, ruszyliśmy na 
ratunek. Trzech młodych chłopaków – Jerzy 
Handy, Stanisław Mrozik oraz Józef Zając – 
przywiązało się do wysokich drzew. Nie mie-
liśmy jednak możliwości dać im znać, że po-
moc nadchodzi. Pan Kadłuczko wystrzelał w 
powietrze ze służbowej broni cały magazynek, 
by zwrócić ich uwagę – bez efektu jednak, 
gdyż ryk wody zagłuszał wszystko. Soła swo-
im pędem wyrywała drzewa. Jedyną nadzieją 
było to, że przed drzewami, na których znajdo-
wali się chłopcy, było kilka tam kamiennych, 
oplecionych metalową siatką. O zmroku mu-
sieliśmy przerwać akcję i powrócić do remizy, 
by poinformować o sytuacji rodziny chłopców. 
Do Kęt zaczęły przybywać jednostki wojsko-
we, w nocy cały Rynek był zastawiony sprzę-
tem saperskim i pływającym.

Rano wznowiliśmy akcję. Próba uratowania 
chłopców przy pomocy pontonu omalże nie 
skończyła się tragicznie. Ponton wywrócił się, 
druhowie Włodzimierz Marchiński z synem 
Ryszardem zostali przywaleni zwałami wody. 
Na szczęście byli przywiązani linami i nurt ich nie 
porwał. Wydostali się szczęśliwie.

Rano w poniedziałek do Kęt przybył gen. bryga-
dy Wacław Komar, dowódca wojsk saperskich. Na 
placu przed obecnym Domem Kultury, wówczas 

w ogrodzie państwa Dziekońskich, stanęła potężna 
radiostacja wojskowa. Po południu do Kęt przyle-
ciał śmigłowcem wicepremier Julian Tokarski, któ-
ry wylądował w miejscu obecnej Biedronki.

Tymczasem niepowodzeniem zakończyła się 
kolejna próba wydostania chłopców, tym razem od 
strony ul. Staszica. Potężna amfibia zakopała się w 
mokry grunt, a jej wyciąganie trwało kilka godzin. 
Grozę sytuacji wzmagała krążąca pogłoska o tym, 
że zapora w Porąbce zaczyna pękać. Do kolejnej 
próby ratowania chłopców użyto śmigłowca. Przy-

wiązany do niego ratownik pró-
bował przedostać się do uwię-
zionych, ale bez skutku, gdyż 
przeszkadzały gęste konary.

Akcja ratunkowa powio-
dła się dopiero 29 czerwca, 
gdy wody zaczęły opadać. 
Nieżyjący już dziś Franciszek 
Woźniak, popłynął kajakiem, 
aby określić dokładnie, gdzie 
chłopcy się znajdują i jak do 
nich dotrzeć. Pozwoliło to 
wojsku na przeprowadzenie 
ewakuacji.

W akcjach ratowniczych 
w czerwcu 1958 roku uczest-
niczyli: Józef Adamski, 
Edward Ćwiertnia, Stefan i 
Mariam Mroczek, Stanisław 

Gniłka z synem Stanisławem, Włodzimierz 
Marchiński z synem Ryszardem, Adolf Szłapa, 
Stanisław Pękała, Bronisław Leśniak, Broni-
sława Zbylut, Edward Duźniak, Stanisław i 
Marian Tobiasiewicz, Józef Baścik, Edward 
Barański, Teodor Matejko, Michał i Franciszek 
Majkucińscy, Julian Kawczak, Józef Kadłucz-
ko, Jan Wiśniewski, Eustachy Szymalski, Fran-
ciszek Kastelik, Jan Bojan, Kazimierz Pilarski, 
Jan Kanty Presak, Jan Kanty Kotoński, Robert 
Zabiegło.

Wspomnienie o dniach grozy, do którego 
często wracam, chciałbym dedykować wszyst-
kim, którzy brali udział w dramatycznych 
wydarzeniach 1958 roku, oddając im cześć i 
szacunek, a szczególnie tym członkom Ochot-
niczej Straży Pożarnej, którzy odeszli już na 
wieczną służbę. Z uczestników ówczesnej ak-
cji żyje zaledwie kilku członków OSP Kęty: 
Edward Barański, Józef Baścik, Ryszrad Mar-
chiński, Kazimierz Pilarski, Kazimierz Kuźma 
i niżej podpisany

Robert Zabiegło

PS. Redakcja Kęczanina poszukuje fotogra-
fii ilustrujących tamte wydarzenia. Osoby mo-
gące nam pomóc prosimy o kontakt: tel. (0.33) 
470 67 14, mail: biuro@info.kety.pl.  

Wspomnienie strażaka Roberta Zabiegły

Jedyne zdjęcie do jakiego udało się nam dotrzec wykonano od strony Podlesia
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Turniej Żaków

sport

Siatkarze z Powiatowego Ze-
społu Szkół Mechaniczno-

Elektrycznych im. Kopernika w 
Kętach zdobyli drugie miejsce 
na VIII Ogólnopolskiej Licealia-
dzie w piłce siatkowej chłopców. 
Uczniowie, uzyskując świetne wy-
niki podczas kwalifikacji, znaleźli 
się w gronie ośmiu najlepszych 
polskich zespołów szkolnych. Po 
ekscytującym finale zajęli druga 
lokatę na zawodach. – Nasza dru-
żyna wręcz otarła się o złoto, po-
nieważ mecz ze zwycięzcami był 
bardzo wyrównany – mówi Rafał 
Ficoń, dyrektor szkoły.   

Na sukces siatkarzy złożył się 
nie tylko wysiłek samych zawod-
ników, ale również ciężka praca 
trenerów - Marka Błasiaka i Ma-
cieja Gruszki. W trakcie imprezy 
przyznano także nagrody specjalne 
dla czterech zawodników, wśród 
których znalazł się członek kęckiej 
drużyny – Mateusz Błasiak. Został 
on uznany za najbardziej wszech-
stronnego siatkarza zawodów. 
Drużyna jako jedyna reprezento-
wała na turnieju małopolskę.

Sukces kęckich siatkarzy

GRATULACJE

Serdeczne gratulacje dla reprezentacji siatkarzy Powiatowego Zespołu nr 10 
Szkół Mechaniczno - Elektrycznych w Kętach za zdobycie II miejsce w VIII 
Ogólnopolskiej Licealiadzie w Olsztynie. Szczególnie pragnę pogratulować Ma-
teuszowi Błasiakowi, który został wyróżniony tytułem najwszechstronniejszego 
zawodnika imprezy. Wierzę, że ten sukces, który ucieszył nas  wszystkich,  będzie  
impulsem  do dalszej, obfitującej w kolejne osiągnięcia, pracy.

                                                               Roman Olejarz
                                                        Burmistrz Gminy Kęty

Sekcja Brydża Sportowego 
T.S. „Hejnał” Kęty zorga-

nizowała Turniej Brydża par. 
w dniu 14.VI.2008 r w Domu 
Kultury o Puchar Przewodni-
czącego Rady Miasta i Gminy 
Kęty. Z okazji Dni Kęt w turnie-
ju uczestniczyło 11 par czołowe 
miejsca zdobyli: 

I - Stanisław Jarosz - 
     Tadeusz Dudziak 
II - Stanisław Sikora -
     Józef Godlewski 
III - Henryk Kurec -
      Stefan Sowa 

Nagrody rzeczowe ufundo-
wali:U.M. i G. Kęty - Puchar 
oraz  T. S. „Hejnał” Kęty. Pan 
Toczek Jan. Spółka „ Hutnik” 
i Bank Spółdzielczy. Funda-
torom składamy serdeczne 
podziekowania. Specjalne 
podziekowania składamy Dy-
rekcji Domu Kultury za udo-
stępnienie lokalu na zorgani-
zowanie turnieju. 

Organizator Stefan Sowa 

Brydżowy
 puchar

Kolejny raz na stadionie TS Hejnał od-
był się Turniej Piłki Nożnej „Żaków” 

im. Stanisława Zielińskiego. Cztery drużyny 
– LKS. Bulowice, LKS Zgoda Malec, LKS 
Niwa Nowa Wieś i TS Hejnał Kęty – spotkały 
się 9 czerwca 2008 r. Turniej objął patrona-
tem Burmistrz Gminy Kęty oraz Zofia i Józef 
Iskierkowie.

Co roku młodzi piłkarze spotykają się na za-
wodach poświęconych pamięci byłego piłkarza 
, trenera i działacza śp. Stanisława Zielińskiego. 
Przed każdym turniejem jego organizatorzy i 
przedstawiciele zespołów składają kwiaty i za-
palają znicze na grobie śp. Stanisława Zieliń-
skiego, na cmentarzu komunalnym w Kętach. 
Obecna jest też rodzina nieodżałowanego trene-
ra. Zawody sportowe są więc okazją do wspo-
mnień o wieloletnim działaczu TS Hejnał.

W turnieju zwyciężyli młodzi piłkarze TS 
HEJNAŁ Kęty. Kolejne miejsca zajęły zespoły: 
LKS NIWA Nowa Wieś, LKS Zgoda Malec i 
LKS Bulowice. Najlepszymi zawodnikami w 
poszczególnych zespołach uznano: Mariusza 
Grzesłę z TS HEJNAŁ, Pawła Brańkę z LKS 
Niwa Nowa Wieś, Jakuba Płonkę z LKS Zgoda 
Malec i Daniela Młodzika z LKS Bulowice. 

Skład zwycięskiej drużyny – TS HEJNAŁ 
Kęty: Dawid Młocek, Paweł Chojnacki, Mate-
usz Handy, Konrad Kasolik, Konrad Handzlik, 

Piotr Bogacz, Filip Szczepanik, Daniel Ferreri, 
Mariusz Grzesło, Adrian Ćwiertnia, Damian 
Oczko, Arkadiusz Orlicki, Radosław Kozieł, 
Sebastian Handy. Trener zespołu  – Marcin 
Żmuda.  

Puchar Przechodni Rodziny Państwa Zieliń-
skich wręczyła w imieniu Rodziny Pani Elż-
bieta Zielińska – żona śp. Stanisława oraz Jan 
Zieliński –brat śp. Stanisława . Nagrody rze-
czowe ufundowali Zofia i Józef Iskierkowie, a 
wręczył je zawodnikom pan Józef Iskierka .

man

Brązowy medal przywiózł do kraju kę-
czanin Krystian Jurowski z turnieju judo 
rozegranego na Sardynii. Obecnie, po 
sukcesach na włoskiej wyspie, judoka 
przygotowuje się do startu w turnieju o 
mistrzostwo Afryki.

Oprócz Krystiana Jurowskiego w miej-
scowości La Maddalena na Sardynii o 
punkty walczyli Piotr Rutkowski i Nata-
lia Znojek, wszyscy reprezentanci klubu 
Gwardia Opole. - Walczyliśmy z biorącymi 
udział w turnieju Włochami i Szwajcarami 
- mówi Krystian. - Była to okazja do spró-
bowania swoich sił na arenie europejskiej. 
Przy okazji zobaczyliśmy tę piękną wyspę 
otoczoną błękitnym niebem i lazurowym 
morzem. Czasami wydawało nam się, że 
mieszkamyw raju.

Kęczanin po pięknych walkach zakoń-
czonych przed czasem, w ostatniej musiał 
niestety uznać wyższość gospodarza i osta-
tecznie wrócił do Polski z brązowym meda-
lem. Również taki sam krążek przywiozła 
do kraju jego klubowa koleżanka Natalia 
Znojek. Końcem czerwca Krystian Jurowski 
i Kacper Rajda wyjeżdżają na Mistrzostwa 
Afryki, które zostaną rozegrane w Republice 
Afryki Południowej.

(kan)

Judoka na Sardynii
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W sobotę, 14 czerwca, w Piekarach Ślą-
skich odbyła się druga runda Druży-

nowych Mistrzostw Polski w Podnoszeniu 
Ciężarów. W zawodach wystartowały zespo-
ły: KS Polonia Łaziska Górne, KORIS Śląsk 
Tarnowskie Góry, GKS Andaluzja Piekary 
Śląskie oraz TS Hejnał Kęty. Pierwsze miejsce 
z wynikiem 1652,4 pkt. zajęła nasza dru-
żyna występująca w 
składzie: Patryk Za-
polski, Michał Ma-
tyszkowicz, Janusz 
Glądys, Paweł Ma-
dej, Marcin Adamus 
oraz Łukasz Kraw-
czyk. Drugą lokatę 
wywalczył GKS 
„Andaluzja” Pieka-
ry Śląskie (1636,2 
pkt.),  trzecią – KO-
RIS Śląsk Tarnow-
skie Góry (1604,6 
pkt.), a czwarte 
miejsce zajął KS Po-
lonia Łaziska Górne 
(1516,6 pkt.).

W klasyfikacji ogólnej II ligi po dwóch run-
dach nasza drużyna TS Hejnał awansowała i zaj-
muje II miejsce z wynikiem 3294,4 pkt . Pierw-
sze miejsce zajmują ciężarowcy z RKS Okęcie 
Warszawa z 3357,8 pkt. Do zamknięcia rozgry-
wek i ewentualnego awansu do I ligi pozostały 
jeszcze dwa starty. Trzymajmy kciuki za naszych 
siłaczy. Serdecznie gratulujemy udanego startu!

Ciężarowcy z Kęt o krok od I ligi!
Wygrali kęczanie

Marcin Adamus należy do czołówki kęckich sztangistów

Do udanych można zaliczyć V Międzynaro-
dowy Bieg o Puchar Burmistrza Kęt, mimo że 
odbył się 13. i do tego  w piątek! Na stadionie 
TS Hejnał do kilku konkurencji biegowych, 
na różnych dystansach i w kilku kategoriach 
wiekowych stanęło 280 zawodników i za-
wodniczek. Wśród nich była grupa z zaprzy-
jaźnionej z Kętami słowackiej Turzovki. W 
pierwszych dwóch biegach wygrali goście: 
Nikola Kapusnakova i Adrian Kopičar. W 
trzecim biegu najlepsza była Sylwia Wawak z 

Kęt, a w czwartym Jakub Makowski z Nowej 
Wsi. W kolejnych biegach i kategoriach ich 
zwycięzcami zostali: Zuzannna Halsova, Piotr 
Cempel, Angelika Kolasa, Grzegorz Marzec, 
Karolina Zoń i Maciej Bierczyk. W sztafecie 
najlepsi byli zawodnicy ze szkoły w Podlesiu 
Arkadiusz Bogunia, Jakub Ziółkowski, Klau-
dia Hubka. Pełną listę wyników biegu o Pu-
char Burmistrza można znaleźć na stronach 
Urzędu Gminy.

man

Bieg o Puchar Burmistrza
12 czerwca na obiektach TS Hejnał ro-

zegrane zostały II Otwarte Mistrzostwa 
Kęt oraz II Mistrzostwa Szkół Podsta-
wowych Gminy Kęty w piłce nożnej. W 
zmaganiach wzięły udział sześcioosobowe 
drużyny 11-latków oraz drużyny w kate-
gorii do lat dziesięciu. Wystartowało 17 
zespołów, liczących łącznie 204 młodych 
piłkarzy. Sportowców dopingowała licz-
na grupa kibiców ze Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Kętach. Najlepszym zawodnikiem 
mistrzostw wybrany został Patryk Mar-
czyński z LKS Halny Andrychów, członek 
kadry małopolski w kategorii do lat dzie-
sięciu. W II Otwartych Mistrzostwach Kęt 
w kategorii 11-latków zwyciężyła drużyna 
szkoły podstawowej z Piotrowic. Pierw-
szą lokatę w kategorii do lat dziesięciu 
zdobył natomiast LKS Halny Andrychów. 
Mistrzostwa Szkół Gminy Kęty 11-latków 
wygrała Szkoła Podstawowa nr 3 z Kęt. W 
kategorii do dziesięciu lat tytuł przypadł 
Szkole Podstawowej z Nowej Wsi. Zwy-
cięskie zespoły otrzymały puchary ufun-
dowane przez burmistrza gminy. Wszyscy 
uczestnicy otrzymali pamiątkowe dyplo-
my oraz słodkie upominki. Mistrzostwa 
zorganizowała sekcja piłki nożnej TS Hej-
nał wspólnie z wydziałem edukacji Urzę-
du Gminy Kęty.  Sponsorem turnieju była 
Grupa Kęty S.A.

Mali piłkarze

W dniu 9 czerwca na basenie OSiR 
w Kętach odbyły się V Mistrzostwa 
Szkół Podstawowych i Gimnazjalnych 
o Puchar Burmistrza Gminy Kęty. Sę-
dzią głównym zawodów była Grażyna 
Dziedzic - trzynastokrotna mistrzyni 
Polski seniorów w pływaniu, brązowa 
medalistka mistrzostw Europy w Spli-
cie, medalistka zawodów o puchar Eu-
ropy w Göteborgu, trzykrotna finalistka 
mistrzostw świata w pływaniu w Ekwa-
dorze. W trakcie zawodów odbyło się 
13 konkurencji. 

Najlepsi w swoich kategoriach otrzy-
mali z rąk burmistrza Romana Olejarza 
i organizatorów imprezy medale i dy-
plomy. W imprezie wystartowało ponad 
100 uczniów ze szkół podstawowych i 
gimnazjów z terenu naszej gminy. Jak 
podkreślano impreza została bardzo 
sprawnie zorganizowana a startujący 
reprezentowali nie małe już umiejętno-
ści pływackie.

Pływackie 
mistrzostwa
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Minęło już 18 lat od dnia, w któ-
rym Bank Spółdzielczy w Kętach 
otwarł swą nową siedzibę przy 
ul. Jana III Sobieskiego 16. Po 40 
latach obecności w naszym mie-
ście doczekaliśmy się wtedy wła-
snego budynku. Był to wygodny 
i nowoczesny budynek, ale czasy 
i potrzeby zmieniają się w tempie 
zawrotnym. Przybywa klientów, 
rosną obroty banku i poszerza się 
nasza oferta. Rok temu minęło 60 
lat obecności Banku Spółdziel-

czego w Kętach i nadszedł czas 
na zmiany oraz dostosowanie bu-
dynku do nowych potrzeb i stan-
dardów jakie obowiązują w XXI 
wieku. 

Kończący się właśnie remont 
naszego obiektu podyktowany 
był potrzebą dostosowania do 

dzisiejszych wymogów bez-
pieczeństwa i nowoczesnej 
obsługi. Dokonaliśmy więc 
wymiany całej sieci infor-
matycznej i monitoringowej. 
Dlatego nowe łącza Banku 
z klientami posiadającymi 
konta interneto-
we nie będzie za-
wodzić.

Remont i roz-
budowa prowa-
dzone były bez 
wyłączania bie-
żącej obsługi 
Klientów, któ-
rzy wykazali się 

wielkim zrozumie-
niem dla naszej sytu-
acji. Dziś nowa sala 
obsługi Klientów speł-
nia przede wszystkim 
warunki szybkiego, 
wygodnego i poufnego 
realizowania operacji. 

Zlikwidowaliśmy przestarzałe ba-
riery, które kiedyś były normą w 
bankach. Zniknęły więc wysokie 
lady oddzielające Klientów od 
pracowników i każdy gość może 
wygodnie usiąść i bez pośpiechu 
załatwić swoje sprawy w komfor-

       Bank Spółdzielczy w Kętach

Nowy bank na nowe czasy
Prezentujemy Państwu nasze 

nowe oblicze – przebudowany 
i unowocześniony bank, o 
standardach europejskich, na 
miarę XXI wieku.

Nowa estetyka i nowoczesne systemy na miarę XXI wieku

Od strony ul. Stojałowskiego wybudowaliśmy 
podjazd dla osób niepełnosprawnych

Dziś nasi goście obsługiwani są w komfortowych warunkach w nowej sali obsługi klientów
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       Bank Spółdzielczy w Kętach

Nowa winda w holu Banku
Już po raz dwunasty mieszkańcy naszego 

miasta i okolic będą mieli okazję uczestni-
czyć w Dniu Spółdzielczości Bankowej, 
organizowanym tradycyjnie przez Bank 
Spółdzielczy w Kętach. 

Nasze święto na stałe wpisało się w ka-
lendarz otwartych imprez i jest jedną z 
atrakcji lata. Na stadionie Towarzystwa 
Sportowego „Hejnał” spotykamy się wszy-
scy, starsi i młodsi, a każdy znajdzie coś 
dla siebie. Dzieci jak zwykle szaleć będą 
na karuzelach i w samochodzikach, mło-
dzież zapewne zatańczy  
w takt muzyki z estrady, a 
wszyscy razem będziemy 
mogli skosztować smacz-
nej strawy i rozkoszować 
się widokiem pokazu ogni 
sztucznych.

Co roku na naszą imprezę 
zapraszamy gwiazdę mu-
zyki popularnej. W latach 
poprzednich zaszczycili nas 
swoją obecnością: zespół 
„Pod Budą”, Ewelina Flin-
ta, Iwan Komarenko i inni, a 
w ubiegłym roku młodzież 
szalała podczas koncertu 

Pawła Kukiza i Zespołu „Piersi”. Gwiazdą 
tegorocznego wieczoru będzie Kasia Ce-
rekwicka, której piosenki są powszechnie 
znane i lubiane. Dla rowerzystów dobra 
informacja - w trakcie festynu, od 15 do 
17 Policja będzie znakować rowery.

Zapraszamy wszystkich chętnych 
na doroczne święto spółdzielczości w 
dniu 28 czerwca 2008 roku na stadion 
TS „Hejnał” już od godziny 17.00, kie-
dy to „Mażoretki” zainaugurują wspól-
ną zabawę.

Zapraszamy na festyn!
towych warunkach. Niebawem w 
głównej sali zainstalujemy rów-
nież stanowiska internetowe do 
samodzielnej obsługi.
Równie ważnym było dla nas do-
stosowanie naszej placówki do 

potrzeb klien-
tów niepełno-

sprawnych. 
Stąd w kory-
tarzu pojawi-
ła się winda, 
a do budyn-
ku prowadzi 

odpowied-
ni podjazd. 
Przy okazji 
dokonaliśmy 

też remontu 
korytarzy i 
biur, co nie 
tylko pod-

niosło warunki pracy pracowni-
ków, ale również komfort obsługi 
Klienta.

Zapraszamy do naszej odno-
wionej i wygodnej placówki.

Gwiazdą będzie

Kasia Cerekwicka

28 czerwca
stadion TS Hejnał

Nasz festyn jest strzałem w dziesiątkę



W dniach od 12 – 15 czerwca odbyły się kolejne, zorganizowane przez Dom Kultury, Dni Kęt. 
Jak co roku impreza przyciągnęła tłumy mieszkańców miasta oraz okolic. Organizatorzy przy-
gotowali szereg atrakcyjnych imprez dla osób z każdego przedziału wiekowego.

Kabaret.
W sobotę, ku zdziwieniu publiczności, na scenie kęc-
kiego Domu Kultury zamiast zapowiadanego wcze-
śniej kabaretu Słuchajcie, pojawiła się zupełnie inna 
grupa. Artyści kabaretu Młodych Panów – wielokrot-
ni zwycięzcy przeglądu kabaretów PAKA - zdołali 
jednak rozśmieszyć zebranych mieszkańców miasta 
niewybrednymi żartami na temat polityków i poli-
cjantów. 

Koncert Maćka Silskiego.
Laureat „Idola”, Maciej Silski zaraził kęcką pu-
bliczność swoją energią. Podczas sobotniego występu 
wykonał kilka utworów ze swojej najnowszej płyty 
„Alodium” oraz covery światowych przebojów rocka. 
Młodzież licznie zgromadzona pod sceną chętnie śpie-
wała razem z artystą. Nie obyło się bez bisów.

Kolejka. 

Dużą popularnością cieszyła się makieta kolejki, 
która można było oglądać w specjalnie do tego prze-
znaczonej sali. Twórcą i projektantem makiety, wy-
konanej w skali 1:120, jest mieszkający w Kętach 
pasjonat  – Paweł Gąsiorek.     

Piątkowe szaleństwo.
Podczas   piątkowego „Wieczornego grania” mło-
dzież bawiła się przy muzyce rockowej zespołów 
„Betonowa  Wioska  Sowchoz” i „Radikal Kolor”. 
Pojawili się również DJ-eje, miksujący na żywo mu-
zykę elektroniczną. 

Festiwale, festiwale
W ostatnim dniu imprez kęczanie mogli bawić się przy 
największych przebojach lat 60-tych, 70-tych i 80-tych w wy-
konaniu aktorów teatru z Bielska-Białej. Artyści parodiowali 
nieśmiertelne hity z opolskich i sopockich festiwali. Podczas 
występu aktorów talentem wokalnym mogła się wykazać 
również publiczność, dla której przygotowano karaoke. 

Dom Kultury dziękuje sponsorom za hojność i 
życzliwość, dzięki którym Dni Kęt 2008 były atrak-
cyjne i bogate. A były to:

Bank WBK Bank Zachodni S.A. - Kęty , 1. 
ul. Kościuszki
Bank Spółdzielczy w Kętach2. 
Przedsiębiorstwo Handlowo - Usługowe 3. 
„Haczek” w Kętach
Firma „Makarony Czanieckie” w Czańcu - Pań-4. 
stwo Lucyna i Zbigniew Dybał
Polskie Górnictwo Naftowe i Gazownicze 5. 
- Gazownia Zabrzańska –Biuro Obsługi 
Klienta Kęty
PZU S.A  Oświęcim6. 
Polskie Składy Budowlane - Firma „ Gabryś 7. 
Sikora” w Kętach
„Alumetal” S.A. w Kętach - firma otrzymała 8. 
w czerwcu 2008 Polskie Godło Promocyjne 
„Teraz Polska”
ING Bank Śląski - oddzial Kęty9. 
Piekarnia-Cukiernia w Nowej Wsi- Pana Anto-10. 
niego Piskorka
„Aksam” - Paluszki Beskidzkie - Pan Adam 11. 
Klęczar  - Osiek
Zakład Wyrobów Pszczelarskich „Łysoń: - Pan 12. 
Tomasz Łysoń - Sklep ul. Żwirki i Wigury Kęty
SKOK „Stefczyka” - Kęty  Rynek13. 
Ekspert Ubezpieczenia, Kredyty - Remigiusz 14. 
Musiał - Oświęcim oddział Kęty
SKOK „Jowisz” -  Kęty, ul. Żwirki i Wigury15. 
Browary Żywiec16. 
„Autokontener „ Witkowice  - Tadeusz Wróbel17. 
Firma „WITMET” w Witkowicach18. 
Firma „INSTAL” ul. Błonie w Kętach -  Pan 19. 
Zbigniew Buczyński
Betoniarnia w Nowej Wsi - Państwa Kuglin20. 
Firma „Finish A” - Kęty, ul. Kleparz21. 
„Górecki” Spółka Jawna - Kęty22. 
Sklep „Modema” - Pani Wiesława Szłapa - Łęki23. 
Szkoła języka angielskiego Face2Face Allan 24. 
School of English - Kęty, Rynek
Państwo Zofia i Józef Iskierka - Firma „Iskier-25. 
ka” - Kęty, Kleparz -
Sklep rowerowy „Cyklo-Kęty” ul. Wyspiań-26. 
skiego- Kęty
Piekarnia - Tadeusz Brzuchański  - Kobiernice27. 
Foto-Studio - Kolor - Ewa Gryniak  -  Kęty, 28. 
Rynek
Sklep „Mala”  - Kęty, ul. Różana29. 
Sklep RTV-AGD „Robot” - Kęty, ul. Kościuszki30. 
Sklep Komputerowy „Merta” - ul. Kościuszki, 31. 
Kęty
Wytwórnia wód „Ryłko” - Kęty32. 
PSS „Społem” - Kęty33. 


